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Les mesures es començaran a aplicar progressivament al gener. Pàgina 4
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Nova ordenació del trànsit
i més places d’aparcament
al sector Centre Llevant

Inversió de 9 milions a la Ribera

Llums , música
pessebres i
regals per rebre
la festa del Nadal

P. 28 i 29

>>  Fira de Santa Llúcia

SÍLVIA ALQUÉZAR
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>> Les aules d’acollida,
exemple de la integració
dels nouvinguts P.17

L’alcalde i el conseller Joaquim Nadal s’intercanvien els documetns del conveni P. 3

>> Can Sant Joan
demana responsabilitats
per les pudors P.5

>> SUPLEMENT ESPECIAL

EL PROJECTE DEL
TREN D’ALTA VELOCITAT

SÍLVIA ALQUÉZAR

>> Aprovat el projecte
que construirà més pisos
protegits a la Rasa P. 9

>> Montcada presenta el
pressupost més elevat de
la història per al 2005 P.6

PILAR ABIÁN

>> El 96 ampliarà el
recorregut i el 155 circu-
larà els dies festius  P.12

LAURA GRAU

>> Un Grundig en ratxa
se situa a un pas dels
playoffs d’ascens P.33

Pàgines centrals

LAURA GRAU

El Nadal és l’època més rica
en tradicions. Ho diuen els ex-
perts. Això vol dir que ningú,
per poc esperit nadalenc que
tingui, pot escapar de les nom-
broses celebracions organit-
zades pel Consistori i les enti-
tats. Les activitats més espera-
des, sense cap mena de dubte,
són l’arribada del Pare Noël,
el moment de fer cagar el tió i
la visita de Ses Magestats els
Reis d’Orient. Montcada i
Reixac ja ho té tot a punt per
a la celebració del Nadal i
l’arribada del 2006.

El conseller de Política Territorial i Obres Públiques, Joaquim Nadal, i l’alcalde, César Arrizabalaga,
van signar el 22 de desembre el conveni destinat a invertir més de 9 milions d’euros a la Ribera en el
marc de la Llei de barris. Les actuacions es faran des d’ara i fins al 2009
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Els governs local i autonòmic signen
l’acord per invertir 9 milions al barri

pilar abián
montcada

TRANSFORMACIÓ DE LA RIBERA

El Projecte d’Intervenció Integral inclòs en la Llei de barris inclou diferents actuacions des d’ara i fins al 2009
PILAR ABIÁN

 >> El conseller, a la fi de l’acte, amb l’alcalde i els membres de la Taula Cívica de la Ribera

El conseller de Política Territo-
rial i Obres Públiques de la Ge-
neralitat de Catalunya, Joaquim
Nadal (PSC), i l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), van signar
el passat 22 de desembre a la
Casa de la Vila el conveni per
desenvolupar el Projecte d’In-
tervenció Integral de La Ribera
(PIIR), pressupostat en
9.585.000 euros, dels quals la
Generalitat n’aportarà 4.842.000
i la resta, l’Ajuntament. El PIIR
és un dels 17 projectes locals que
s’han beneficiat de la segona
convocatòria d’ajuts que con-
templa la Llei de millora de bar-
ris, promoguda pel govern auto-
nòmic amb l’objectiu de posar
a l’abast dels ajuntaments recur-
sos per aplicar polítiques per a
les persones. En aquest sentit,
Nadal considera que “les polí-
tiques de proximitat qui mi-
llor les pot fer són les admi-
nistracions locals”.

Treball conjunt. Nadal va
destacar que el PIIR és fruit d’un
compromís compartit entre
Generalitat i Ajuntament per fer
possible un salt endavant qua-
litatiu a la Ribera. Arrizabalaga
va exposar la complicada situa-
ció urbanística, social i econò-
mica detectada en aquest barri
durant el procés d’elaboració del
Pla Estratègic de ciutat i l’apos-
ta ferma que va fer el govern
municipal per aconseguir la seva
transformació. Per la seva ban-
da, l’alcalde es va mostrar molt
esperançat per tots els canvis que
li esperen a la Ribera que culmi-
naran amb el pròxim trasllat de
la fàbrica Valentine fora del nu-
cli urbà montcadenc i el soter-
rament de la línia ferroviària que
suposarà el pas del Tren d’Alta
Velocitat. “El cost d’aquestes
actuacions suposa un esforç
inversor molt gran per les ar-
ques municipals però és ne-
cessari i totalment justificat”,
va afegir.

Objectius. El PIIR s’articula
entorn sis finalitats bàsiques: la

millora de la connexió de la Ri-
bera amb la resta de la ciutat, la
rehabilitació dels espais públics
interiors, la creació d’equipa-
ments que permetin dotar el
barri de serveis, el foment de la
participació ciutadana, la dina-
mització comercial i econòmica
i la rehabilitació del parc immo-
biliari –amb la instal·lació d’as-
censors als pisos de 4 plantes.
El Pla inclou nombroses actua-
cions, que es duran a terme fins
al 2009. De fet, els equips tèc-
nics de l’Ajuntament treballen
transversalment des de fa més
d’un any en el projecte i ja s’han
posar en marxa algunes inicia-
tives com la constitució de la
Taula Cívica, formada per
representants de tots els col-
lectius del barri amb l’objectiu
d’analitzar els problemes i bus-
car solucions consensuades.
Precisament des de la Taula Cí-
vica s’han fet aportacions im-
portants als projectes que es du-
ran a terme.

eixos

La Generalitat preveu iniciar
les obres durant l’estiu vinent

>> Soterrament de la C-17

El conseller Joaquim Nadal va
anunciar durant la seva visita a
Montcada la licitació de les obres
de millora de la carretera C-17
al seu pas per aquest municipi –
en el moment de tancar edició
estava previst publicar la licitació
el 23 de desembre. Aquesta ac-
tuació inclou el soterrament en
un tram de 800 metres des de
la plaça d’Águilas fins a l’alçada
del CEIP Elvira Cuyàs i la for-
mació d’un nou enllaç amb l’N-
150, d’accés als barris de Vall-
bona (Barcelona) i Can Sant
Joan i suposarà una inversió glo-
bal de prop de 48 milions d’eu-
ros –d’aquesta quantitat, 28,8
corresponen a les obres de so-
terrament i la resta, a l’enllaç

amb l’N-150. Els treballs per-
metran millorar els actuals en-
creuaments regulats per semà-
fors amb l’objectiu d’incremen-
tar la seguretat viària i reduir la
congestió del trànsit que es pro-
dueix en aquests punts. Es pre-
veu que les obres comencin l’es-

pilar abián
montcada

El Projecte d’Intervenció Inte-
gral de la Ribera s’articula en
vuit camps d’actuació

Millora de l’espai públic
Reurbanització de carrers i
adequació d’espais públics.

Provisió d’equipaments
Centre Cívic i altres espais.

Equitat de gènere
Creació de serveis que fomen-
tin la igualtat de gènere.

Accessibilitat
Supressió de barreres arqui-
tectòniques.

Rehabilitacions
Millora d’elements col·lectius
dels edificis.

Noves tecnologies
Instal·lació d’una xarxa wi-fi.

Sostenibilitat
Equip Verd específic per al barri.

Millores socials i urbanístiques
Programa per al benestar i la
cohesió social.

tiu vinent i tinguin una durada de
29 mesos. Segons Nadal, “aques-
ta actuació obre perspectives
de canvi extraordinàries per
Montcada”. El conseller va dir
que el projecte ha incorporat la
major part de les al·legacions
presentades pel consistori.

 >> Imatge virtual del projecte de soterrament

PTOP
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A final de gener els vehicles aparcats
a sobre les voreres seran sancionats
pilar abián
montcada

ORDENACIÓ DEL TRÀNSIT A MONTCADA

SÍLVIA ALQUÉZAR

 >> L’aparcament a sobre de les voreres les deteriora i redueix la zona de pas per als vianants

“LES VORERES SÓN

PER ALS VIANANTS”

Amb l’entrada del nou any
l’Ajuntament començarà a apli-
car la reordenació del trànsit
prevista als carrers del sector
Centre Llevant amb l’objectiu
de regular l’aparcament i aca-
bar amb la permissivitat que hi
ha hagut en el sector en els úl-
tims anys. L’actuació, que es
posarà en marxa de manera
progressiva després de les fes-
tes nadalenques –un cop s’hagi
fet la senyalització vertical i ho-
ritzontal i la renovació de l’as-
faltat en alguns trams–, preveu
canvis del sentit de la circulació
a determinats carrers així com
noves zones de càrrega i des-
càrrega.

Novetats. Les principals no-
vetats de la reordenació afec-
ten el canvi de sentit de la cir-
culació dels carrers Clavell,
Santiago i Vilanova; un únic sen-
tit de circulació del passeig
Rocamora i del carrer Jaume I
entre Bogatell i Provença –ja
que a la banda de l’ambulatori
els cotxes aparcaran en bateria–
, i el canvi d’ubicació d’algunes
zones de càrrega i descàrrega
així com la creació de dues de
noves a Jaume I. També que-
darà prohibit l’accés a l’avingu-
da de la Ribera des de la illeta
del carrer Bonavista –on s’ubi-
quen les parades de la fruita del
mercat de dimecres.

Aparcament. Els vehicles
hauran d’estacionar només en
un costat de la via dels carrers
Santiago, Bonavista, Vilanova,
Doctor Buixó i passeig Roca-
mora. D’altra banda, es crea-
ran noves places d’estaciona-
ment a l’eix central de Jaume I
i al final del carrer Guadiana,

cantonada amb Bogatell. La
presidenta de l’Àrea Interna de
l’Ajuntament de Montcada i
Reixac, la socialista M. Carmen
Porro, ha afirmat que la reor-
denació s’ha fet comptant amb
l’opinió de l’Associació de Co-
merciants del sector i de la nova
AV Montcada Centre amb
l’objectiu d’arribar al màxim de

-Quin objectiu tenen els can-
vis previstos?
Fer respectar les normes de
civisme i el compliment del re-
glament de circulació evitant la
degradació de les voreres i
facilitant la mobilitat de les per-
sones.
-Per què s’ha decidit fer ara
aquesta actuació?
Inicialment estava previst dur-
la a terme després de la re-
modelació del carrer Santiago
però, com que aquesta s’ha
ajornat, fins que es facin les
obres del Tren d’Alta Velocitat,
doncs hem decidit actuar ja.
-Això significarà acabar amb
un llarg període de permis-
sivitat.
És cert. Fa anys que es dóna
aquesta situació irregular,
però últimament ha anat in
crescendo i en alguns punts
és insostenible, perquè els
cotxes ocupen la vorera i
impedeixen el pas dels
vianants. A més, hi ha hagut
sol·licuds de veïns de la zona
perquè es redreci aquesta
situació.
-Creu que amb la nova orde-
nació vial s’acabarà amb el
problema de l’aparcament?.
Fent carrers d’un únic sentit
guanyem places d’aparca-
ment i retornem les voreres als
vianants. Evidentment el pro-
blema de l’aparcament és
molt complexe, cada vegada
hi ha més cotxes i les ciutats
no estan preparades per
absorbir aquest parc mòbil.
No obstant això, creiem que
les persones que es des-
placin al nucli urbà en vehicle
ara disposen de prou espais
per aparcar ja que hi ha el
pàrquing gratuït de sota l’au-
topista i les zones blaves que
permeten, alhora, l’apar-
cament sense haver de pagar
de 20 a 8h i de 14 a 17h. PA

consens. A mitjan desembre el
Consistori va distribuir entre els
domicilis dels carrers on es farà
l’actuació una edició especial del
Montcada Info amb informació
detallada sobre les noves me-
sures. La manca de places
d’aparcament al nucli urbà és
una de les principals proble-
màtiques del sector, motiu pel

qual el Consistori ha estat per-
missiu fins ara. La reordenació
de la circulació es farà un any
després de l’entrada en fun-
cionament de les zones blaves
als carrers Guadiana i Jaume I
que va rebre les crítiques d’una
part del veïnat. Malgrat tot
l’Ajuntament considera que la
mesura ha estat força positiva.

 >> M. Carmen Porro (PSC),
presidenta de l’Àrea Interna

PILAR ABIÁN

l’entrevista

La mesura vol fer respectar les normes de civisme per evitar problemes de mobilitat
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La neteja d’un dipòsit de gas propà
causa pudors i alarma en el veïnat

>> Can Sant Joan

L’Ajuntament confirma que les olors no van ser tòxiques i els veïns reclamen responsabilitat

 >> A la primera assemblea van assistir la regidora de Salut Pública i Consum i el regidor de Llicències i Disciplina

pilar abián
can sant joan

LLUÍS MALDONADO

La neteja d’un dipòsit de gas pro-
pà de l’empresa Alstom ubicada
al costat de l’estació de Renfe de
Can Sant Joan els dies 29 i 30 de
novembre va originar diversos
episodis de pudors al barri i una
gran alarma entre el veïnat. El cas
ha motivat la convocatòria de
dues assemblees amb una àmplia
assistència de públic els dies 14 i
20 de desembre en què els parti-
cipants van exposar la seva preo-
cupació per les afectacions que les
olors hagin pogut tenir en les per-
sones i especialment en els nens i
la gent gran. L’AV de Can Sant
Joan, l’Associació de Pares i Ma-
res del CEIP El Viver, entitats i
veïns del barri constituiran una
comissió destinada a investigar i
denunciar el cas. La voluntat de
l’Ajuntament és arribar a acords
d’actuació amb la comissió sobre
les peticions que faci el veïnat.

Circumstàncies. La neteja del
dipòsit de gas es fa aproxi-
madament cada 10 anys i consisteix
a buidar-lo i netejar-lo amb aigua

i detergent. L’operació la van fer
treballadors de Samagas, conces-
sionària de Repsol, sota la super-
visió d’un tècnic de la Generali-
tat. Un cop net el recipient, l’ai-
gua es va abocar a la xarxa pú-
blica i va arrossegar l’olor a
etilmercaptà, l’additiu que es posa
al gas perquè faci olor i alerti d’una

possible fuita. Si bé l’empresa està
autoritzada a abocar les seves ai-
gües residuals al clavegueram, no
va donar avís a l’Ajuntament. El
doctor en química Ramon Pou,
present a la segona assemblea
convocada al barri, va assegurar
que “les pudors, tot i ser desa-
gradables, no han estat tò-

xiques ja que la proporció de
l’additiu que les va provocar
era molt baixa”. Malgrat tot, al-
guns veïns asseguren haver sentit
molèsties i han demanat a l’Ajun-
tament que es faci una revisió
mèdica a tots els nens i nenes del
col·legi El Viver i de l’escola bres-
sol, tot i que els responsables de

l’ambulatori han comunicat no
tenir constància de cap pacient
amb afectació o malaltia relacio-
nada amb els fets.

Preocupació. Ara que les pu-
dors gairebé s’han esvaït, hi ha una
altra preocupació al barri, el perill
que pot representar la presència
del dipòsit de 20.000 litres que
l’empresa Alstom té per a la seva
calefacció. Francisco Adamuz,
president de l’AV de Can Sant
Joan, va reclamar garanties sobre
la seguretat del dipòsit i va anun-
ciar la tramitació d’una querella:
“Volem que un jutge investigui
els fets i determini si han estat
o no delicte”.
Els tècnics municipals han facilitat
als representants veïnals tota la in-
formació referida al succès i al-
tres dades sol·licitades quant a les
llicències i permisos de les empre-
ses ubicades al voltant de l’estació.
L’Ajuntament també ha tramés
una carta a cada veí informant
sobre els fets i amb un missatge
de tranquil·litat. “Els veïns no
han de patir, la situació està
controlada i hem fet totes les
passes que corrresponia; Als-
tom haurà d’assumir la seva
responsabilitat” ha manifestat
l’alcalde, César Arrizabalaga (PSC).
En resposta a les crítiques dels
veïns per la seva absència a les
assemblees, l’edil ha dit que no vol
entrar en una línia de confrontació.
“Hem de treballar plegats pel
bé del barri”, ha afirmat.
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La proposta puja  més de
12 milions respecte el 2005

l’apunt

>> PRESSUPOST 2006

L’apartat d’inversions augmenta amb la construcció de nous equipaments

pilar abián
redacció

pilar abián
montcada

 >> D’esquerra a dreta, Porro, Arrizabalaga i Olivares

>> Conveni amb l’AOC

Noves accions per facilitar
els tràmits amb l’administració

PILAR ABIÁN

L’Ajuntament facilitarà en breu
que les dades del padró muni-
cipal estiguin a disposició d’al-
tres administracions supramu-
nicipals. D’aquesta manera, els
veïns no hauran de demanar un
certificat per escrit cada vega-
da que necessitin fer constar el
seu empadronament davant de
la Generalitat, la Diputació o
altres consistoris. L’alcalde,
César Arrizabalaga, i el gerent
del Consorci Administració
Oberta de Catalunya (AOC),
Joan Antoni Olivares, van sig-
nar el 12 de desembre en pre-
sència de la responsable de
l’Àrea Interna, M. Carmen Por-
ro (PSC), un conveni perquè
això sigui possible. L’acord
neix d’una iniciativa conjunta
de la Generalitat de Catalunya,
el Consorci Localret i el Minis-
teri d’Administracions Públi-
ques. Per primera vegada l’al-
calde no va fer servir un bolí-
graf a l’hora de signar, sinó una
tarjeta magnètica. Així és com
en el futur molts ciutadans po-

dran fer els tràmits des d’un
PC, sense necessitat de despla-
çar-se.

Estrena. La primera tramita-
ció telemàtica que farà l’Ajun-
tament consistirà a compartir
la informació del padró amb
altres administracions, de ma-
nera que quan un veí hagi de
presentar un certificat d’empa-
dronament no l’haurà de por-
tar en paper. L’organisme que
li hagi sol·licitat el certificat el
podrà tenir en connexió infor-
màtica amb l’Ajuntament. “Si
bé la informatització s’ha
estés a nivell d’administra-
cions, cal que les dades es
puguin compartir”, va expli-
car Olivares, qui va afegir que
el pas següent serà que la infor-
mació que tenen les ad-
ministracions dels contribuents
es traspassi directament sense
necessitat que ho hagi de de-
manar el veí.
L’alcalde va dir que l’expe-
dició telemàtica de certificats
del padró es podrà fer al llarg
del 2006.

El govern municipal –PSC,
CiU i ICV-EUiA– ha elaborat
un pressupost per al 2006 que
puja a 42.265.000 euros –al
voltant de 7.000 milions de les
antigues pessetes. És el més ele-
vat que ha tingut mai l’admi-
nistració local amb un aug-
ment de 12 milions d’euros
respecte el 2005. El projecte se
sotmetia  a la votació del Ple
el 22 de desembre –en el mo-
ment de tancar aquesta edició–
amb un apartat d’inversions
que puja més d’un 300%.

Actuacions. “El notable
augment de les inversions
respon a projectes que ja
estan en marxa com la
construcció de la futura bi-
blioteca o de l’estadi de fut-
bol”, ha avançat el president
de l’Àrea Econòmica, Joan
Maresma (CiU). En perspec-
tiva hi ha la transformació de
la Ribera en el marc del Pla
de barris, projecte al qual
l’Ajuntament destinarà al 2006
més d’1.500.000 d’euros –el
cost total és de més de 10 mi-
lions que subvencionaran a
parts iguals la Generalitat i
l’Ajuntament; la reforma del
carrer Sant Antoni; la creació
d’una Oficina d’Atenció al
Ciutadà a Can Cuiàs i la remo-
delació de voreres, entre d’al-
tres. L’elevat creixement de les
inversions està directament lli-

gat amb la creació de nous
equipaments i això obligarà
l’Ajuntament a ajustar les des-
peses de manteniment en el
futur.  “Per poder cobrir

aquests costos, caldrà que
l’administració local revisi
a fons totes les partides i
faci una anàlisi acurada
dels serveis que es presten
a la ciutadania per veure
quina és la seva rendibili-
tat social”, ha explicat el pre-
sident de l’Àrea Econòmica.
Amb aquest objectiu, l’edil
tenia previst presentar al ple-
nari el programa anomenat
Montcada Eficient.

Ciutat de qualitat. Segons
Maresma, el pressupost del
2006 segueix  la línia marcada
pel govern des que va forma-
litzar el seu pacte. “El nostre
objectiu –ha dit– és col·locar
Montcada en primera línia
entre les ciutats de l’entorn
quant a equipaments i qua-
litat de vida dels veïns”.

 >> Joan Maresma

PILAR ABIÁN

LA MANCOMUNITAT APROVA UN
PRESSUPOST DE 480.000 EUROS

La Mancomunitat de Cerdanyola,
Montcada i Reixac i Ripollet va
aprovar el 19 de desembre en
sessió plenària feta a Ripollet el
pressupost per al 2006 per un
valor de 479.818 euros. La xifra
és inferior a la del 2005 – que va
ser d’1.053.000 euros– perquè
no hi ha comptabilitzades les
inversions, ja que aquestes són
bianuals i es van aprovar en el
pressupost del 2005. Els comp-
tes inclouen una subvenció de
25.635 euros al Casal Jove La
Gresca i una partida de 7.800

euros per al lloguer de la Funda-
ció Main per a alumnes d’ESO
amb dificultats d’aprenentatge,
que té la seu a Mas Rampinyo. El
president de torn de la Manco-
munitat, l’alcalde de Ripollet, Juan
Parralejo, va anunciar que des-
prés de festes es presentarà el
calendari consensuat amb
Urbanisme i Sanitat de la Gene-
ralitat sobre l’elaboració del pro-
jecte del futur hospital comarcal
que es construirà als terrenys de
l’antiga Redosa, en terme mu-
nicipal montcadenc. LR
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taulell d’anuncis gratuïts Informació:
935 726 491

Busco trabajo. De electricista o de chófer.
Tengo 22 años. Tel. 617 800 138.
Alquilo en Sabadell. Dos habitaciones, una
doble, en un piso nuevo junto a la Rambla y los
FGC. Con derecho a cocina y lavadora. Tel. 662
088 919.
Oferta laboral. Auxiliar de clínica dental e
higienista dental. Tel. 935 648 063.
Oferta laboral. Se busca persona joven sin
experiencia para trabajar en taller mecánico
en Montcada. 935 752 318.
Busco trabajo. Puedo cuidar a niños y
personas mayores los viernes, sábados y
domingos. Tel. 649 347 779.
Busco piso pequeño para alquilar. Poseo
referencias. No compartido. En Montcada. Tel.
676 424 471
Se alquila nave industrial. En calle Castellon
(Pla d’en Coll) de 325 m

2 
y altillo de 89. Precio

2.350/mes. Tel. 610 760 054.
Se alquila nave industrial. En calle Rigola
(Pla d’en Coll) de 322 m2. Precio 1.800/mes.
Tel. 610 760 054.
Se alquilan  2 naves industriales. En calle
del mig (Pla d’en Coll) de 649 m2 entre ñas dos,
altillo de 300 entre las dos. Precio 5.200/mes si
se alquilan juntas. Por separado 2.700 cada
una. Tel. 610 760 054.
Venc o llogo pàrquing. Carrer Alt de Sant
Pere, 1. Lloguer 50 euros/mes, venda 15.000
euros. Tel. 935 643 649 (Sra Paquita, Sr Agustí).

Trabajo a domicilio. Señora se ofrece los fines
de semana para cuidar mayores, niños y para
tareas del hogar. Tel. 649 347 779.
Busco trabajo. Señora con experiencia, seria,
responsable y de confianza se ofrece para
dependienta, dama de compañía de persones
mayores, niños, etc. Preferentemente zona de
Montcada. Tel. 935 644 927 o 676 424 471
Se alquila perrera grande. Con patio, en Terra
Nostra. Máximo dos perros. Telf. 649 339 073
Busco canguro. Para cuidar a 2 niñas. De 8 a
9h mañana i de 12 a 15h. Con experiencia. Tel.
935 753 457.
Venc cotxe. Ford Focus Trend en perfecte
estat. Només 42.000 km. Aire condicionat i
cedè integrat. Preu a convenir 93 564 28 37
Venc botes i esquís. Rosignol amb fixacions
Salomon. Preu a convenir. Tlf. 93 564 28 37
Arreglos de todo tipo de ropa. Moda y hogar.
Tel. 935 751 489, de 15h a 20h
Vendo estufas. Acumuladores de calor. Precio
a convenir. Tel. 935751489, de 15h a 20h
Llogo pis. Al carrer Major. 75 m2, traster, sa-
fareig, terrassa, calefacció, tot exterior i
amueblat. Preu: 700 euros. Tel. 935 750 012.
Venc pis. Seminou a Mas Rampinyo. 2 ha-
bitacions, aire condicionat, calefacció, tot ex-
terior, molt assolellat. Preu 228.385 euros
(38.000.000 PTA).Telèfon 600 43 31 69.
Transportes y mudanzas. A buen precio. Tel.
651 809 446.

en 2 minuts...
�El PSC tracta l’actualitat nacional

�Les JERC, contra la Constitució
Per segon any consecutiu, el passat 6 de desembre les JERC
van organitzar un acte reivindicatiu contra la Constitució.
Més de mig centenar de persones va participar a la trobada
que es va fer a la plaça Lluís Companys –fotografia inferi-
or– sota el lema A
la Constitució, botifar-
ra! L’organització
va fer constar que
es tracta d’un “ac-
te cívic de protes-
ta pacífica i de-
mocràtica fet de
forma lúdica i
simpàtica” .  Les
JERC es van posi-
cionar en contra de la crispació generada per diversos mit-
jans de comunicació i partits i van reclamar respecte per
l’Estatut emanat del Parlament. LR

JERC

El secretari d’organització del PSC a Catalunya, Josep
Zaragoza –a l’esquerra de la fotografia–, va ser present a
l ’assemblea de
l’Agrupació local so-
cialista el 14 de de-
sembre per repassar
l’actualitat política
nacional. Zaragoza
va fer balanç  de la
gestió del govern del
tripartit a Catalunya,
dos anys després de
la signatura del Pacte del Tinell, del qual va destacar “l’efi-
càcia amb polítiques tangibles”. El dirigent socialista va
elogiar també la tasca de govern que encapçala César
Arrizabalaga a Montcada. LM

PSC

EUiA diu que Tabernero ha marxat
del partit i l’acusa de trànsfuga

La Comissió Política Local
d’EUiA ha fet públic que el seu
regidor a l’Ajuntament, Carles
Tabernero, ja no representa la
formació   políticament i l’acu-
sa de “trànsfugra”. Per a
EUiA, Tabernero ha causat bai-
xa voluntària de l’organització
argumentant discrepàncies po-
lítiques. Així ho va fer públic el
20 de desembre la coordinado-
ra local, Alba De Lamo, i la res-
ponsable comarcal, Marisol
Martínez. El partit, en coalició
amb ICV al Consistori, ha sol·li-
citat als seus socis que no ator-
guin cap representació al que
consideren un trànsfuga. EUiA
també ha demanat a l’alcalde que
no reconegui Tabernero com a
representant de la coalició, que
governa amb PSC i CiU. La
coordinadora comarcal
d’EUIA, Marisol Martínez, as-
segura que ara “el govern té un
problema, perquè integra una
persona que no representa
ningú”.

Visións oposades. Taber-
nero, regidor d’Integració Soci-
al i Drets Civils, nega que s’hagi

donat de baixa del partit, enca-
ra que reconeix que sí que va
sol·licitar-ne l’expulsió que no
s’ha produït. Tabernero, ha
anunciat possibles accions legals
en contra d’EuiA:“No perme-
tré que s’embruti el nom, pri-
mer hauran de demostrar-
ho”. Taberno considera que la
responsabilitat de les discre-
pàncies recau en EUiA, que no
ha compartit algunes decisions
de la coalició en el govern mu-
nipal, i que “són ells els que
han incomplert el pacte de
govern signat al 2004”.
En la mateixa línia, s’ha pronun-
ciat el president d’ICV, Félix
Chic, qui afirma que no hi ha
transfuguisme, i que el seu par-

tit no intervindrà fins que
Tabernero i EUiA no aclareixin
postures. L’alcalde i primer se-
cretari del PSC a Montcada,
César Arrizabalaga, ha afirmat
que Tabernero “és i continua-
rà sent regidor electe de ple
dret amb funcions al govern
municipal”.

lluís maldonado

montcada

El regidor de l’equip de govern nega haver causat baixa i anuncia accions legals

 >> De Lamo i Martínez van fer públic el cas el 20 de desembre

 >> Carles Tabernero

LLUÍS MALDONADO
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 >>La sala de pous és un dels atractius de la restauració

>> Casa de les Aigües

lluís maldonado
redacció

SÍLVIA ALQUEZAR

Enllestida la segona fase de
les obres del futur museu

Les obres de la segona fase de
remodelació de la Casa de les
Aigües –que l’han de convertir
en un museu de referència so-
bre la cultura de l’aigua– són a
punt d’acabar. Els treballs, que
porta a terme l’empresa Cos-
tructobras, van començar el pas-
sat setembre i han consistit en la
supressió de les barreres arqui-
tectòniques de l’equipament i la
climatització de la Casa del Ma-
quinista, situada al mateix recin-
te, al parc de les Aigües, entre
Can Sant Joan i la Ribera. Tam-
bé es dota l’edifici d’un ascen-

sor i escales d’accés a la primera
planta, on hi ha la sala d’actes.

Restauració. La sala de mà-
quines i la de pous també estan
sent restaurades. La sala de pous
tindrà una rellevància especial ja
que esdevindrà un espai didàc-
tic per explicar com funcionava
la sala de bombeig. La tercera
fase de les obres de remodela-
ció afectarà l’edifici del dipòsit
regular, el de la torre de guaita,
els espais interiors del recinte i
el jardí dels castanyers. Per dur
a terme aquesta nova interven-
ció, el consistori ha demanat
718.000 euros als fons FEDER.

El futur sector de la Rasa acollirà
prop de 50 d’habitatges protegits

L’Ajuntament ha aprovat ini-
cialment el Pla de Millora Ur-
bana (PMU) del sector Turó
del Fermí (Vista Rica)-La Rasa.
La proposta presenta un pro-
jecte de zona residencial, co-
mercial i espais verds, en la qual
s’han projectat una cinquantena
d’habitatges protegits. La pro-
posta, elaborada pel Servei de
Projectes i Gestió municipals,
neix de la que ja es va aprovar
el 20 de setembre de 2005, que
apuntava que l’ordenació de-
finitiva es faria amb un PMU.

D’hotel a pisos socials.

La Direcció General d’Urba-

nisme de la Generalitat  va
aprovar al febrer de 2004 la
modificació del PGM del sec-
tor. Posteriorment, es va fer
necessari el replantejament de
les determinacions fixades per
aquest planejament i es va re-
dactar el text refós al 2005, que
canviava a zona residencial l’es-
pai hoteler que hi havia plan-
tejat inicialment. D’aquest sos-
tre, un 40% anirà a favor de
l’Ajuntament, que el destinarà
a habitatge de protecció pú-
blica.
El futur sector estarà situat al
voltant de dos vials de nova cre-
ació. Un d’ells és la prolongació
del carrer Frederic Montpou
del nou sector de Mas Duran

fins a la carretera C-17. L’altre
vial serà perpendicular amb
aquest i intentarà donar conti-
nuïtat al carrer Sant Pere. L’ob-
jectiu dels vials són  assegurar
la connexió del nou sector amb
la resta de nucli urbà del muni-
cipi. El sostre residencial ocu-
parà 12.459 m2 i la major part
serà privat i es concentra en dos
espais que generaran 108 habi-
tatges. Al costat de la zona pri-
vada s’han plantejat tres blocs
per a habitatges de protecció
oficial (32) i de preu concertat
(16).  El projecte també pre-
veu la creació de zones per es-
tablir comerços i oficines. A
més, es destinaran 9.357 m2 a
zones verdes.

Els terrenys acolliran una promoció privada de 108 pisos

pilar abián
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>> Els terrenys els ocupava abans un aparcament de caravanes
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modificacions a Mas Duran

L’Ajuntament ha fet una modifi-
cació puntual del Pla Parcial MC5,
al sector del Mas Duran a Mas
Rampinyo, per tal de reordenar
els espais verds i els equipa-
ments. La modificació pretén
reordenar els espais destinats a
parcs, jardins i zones verdes i al
sistema d’equipaments públics,
per tal d’agrupar-los amb més

PROJECTE PER REORDENAR ESPAIS
cohesió, afavorint la ubicació
d’equipaments per al barri i fent de
les zones verdes una peça com-
pacta que garanteixi el corredor
ecològic. Una altra finalitat de la
modificació és resoldre els aprofi-
taments urbanístics de cada par-
cel·la i el seu nombre d’habitatges,
en especial pel que fa a les
parcel·les de promoció pública. LR

Subvenció
per al Pla
Estratègic

L’Ajuntament ha rebut 23.177
euros de la Diputació de Barcelo-
na per finançar tres actuacions
per implementar el Pla Estratè-
gic i finançar estudis previs.  7.731
euros es destinaran a l’Oficina
Tècnica d’Estratègies de Desen-
volupament Econòmic per su-
fragar l’estudi  d’anàlisi de la rea-
litat de la Ribera. 4.619 euros
aniran al Servei de Promoció
Econòmica (SPE) per redactar
un estudi del teixit tecnològic de
les empreses del municipi i l’en-
caix en el seu entorn  i,  finalment,
10.826 euros s’adrecen a conti-
nuar el suport al procés de pro-
moció del Pla Estratègic. SD
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Impulsar accions conjuntes de
col·laboració entre l’Ajunta-
ment i UGT i CCOO  per for-
mar les persones en situació
d’atur que participin als progra-
mes de formació i ocupació que
gestioni el consistori. Aquest és
l’objectiu del conveni que
l’alcalde, César Arrizabalaga, i
els secretaris generals d’UGT
–Josep Sancristòfol– i CCOO
–Antonio Díaz– al Vallès Oc-
cidental van signar el 16 de
desembre a la sala de Junta de
Govern Local de l’Ajun-
tament.

Polítiques actives. L’acord
neix de la voluntat de l’Ajun-
tament i dels sindicats CCOO
i UGT de “fomentar les actua-
cions de formació i les políti-
ques actives d’ocupació, eines
que constitueixen un eix
fonamental per a la promoció
personal i social de les perso-
nes en situació d’atur”, segons
va destacar Díaz,  millorant la
seva capacitat d’inserció social i
laboral i desenvolupant efec-
tivament el principi d’igualtat

d’oportunitats al mercat labo-
ral. El dirigent d’UGT, Josep
Sancristòfol, va destacar el
paper actiu de Montcada a
nivell de la comarca en el
compromís de fomentar les
polítiques actives, i va reivin-
dicar “el lideratge des dels
ajuntaments i des dels sin-
dicats de la formació ocupa-
cional en persones en atur”.
En concret, l’acord diu que els
sindicats impartiran tres mò-
duls: inserció laboral i tècni-
ques de recerca de feina, segu-
retat i condicions de salut en

 >>L’Alcalde i els responsables sindicals de la comarca signant el conveni

LLUÍS MALDONADO
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Consistori i sindicats aposten
per la formació contra l’atur

UGT i CCOO tornaran a programar cursos d’inserció laboral

Trobada
d’aturats i

empresaris

La Casa de la Vila va acollir el
15 de desembre una nova edi-
ció del Fòrum de l’Ocupació,
una trobada entre empreses de
serveis i ciutadans en atur, pro-
moguda pel Servei de Promo-
ció Econòmica (SPE) de l’Ajun-
tament. Al Fòrum van assistir
representants de tres empreses:
Treballadores Familiars de
Ripollet, Gesex i BB Serveis i
una trentena de persones inte-
ressades a trobar feina.
L’objectiu del Fòrum de l’Ocu-
pació és que les persones que
estan treballant en l’economia
submergida –en l’àmbit dels
serveis a les persones i a domi-
cili–, i les que estan en situació
d’atur puguin conèixer diverses
empreses que estan homologa-
des dins del programa Xec Ser-
vei i que en un futur les podri-
en contractar.

Les dones, majoria. A la
trobada es van fer entrevistes
en grup i  individuals entre les
empreses i els treballadors,
majoritàriament dones. Així,
l’SPE vol inserir laboralment
aquest col·lectiu.

sílvia díaz
montcada

Un total de 32 dones han
participat  en el darrer any en
el programa de Formació
d’Aptituds per la Recerca de
feina del Servei de Promoció
Econòmica (SPE). El programa
pretén potenciar les habilitats
sòcio-laborals, l’autonomia
personal i la motivació de joves
i dones, principalment, que
tenen dificultats per trobar
feina. Una tercera part ha
aconseguit trobar feina.

Consorci de l’ocupació.

La Generalitat, els ajunta-
ments, les organitzacions em-
presarials i els sindicats  ges-
tionaran el futur Consorci per
a l’Ocupació i la Promoció
Econòmica del Vallès Occi-
dental que podria començar a
funcionar la primavera vinent.
L’organisme tindrà un pres-
supost anual d’entre 38 i 45 mi-
lions d’euros, i tindrà com a
objectiu millorar l’ocupabilitat
i la qualificació de les persones,
la promoció econòmica i el
desenvolupament territorial i
la cooperació entre totes les
entitats que el formen.

el treball i sensibilització en el
Medi Ambient, “tres àmbits
on des dels ajuntaments po-
dem contribuir a treballar per
la plena ocupació”.
El Pacte Territorial per a
l’Ocupació del Vallès Occiden-
tal ha estat un instrument per a
la consecució de més i millor
ocupació i ha permès el desen-
volupament d’accions ocupa-
cionals i formatives a Montcada
i Reixac, potenciant la capacitat
del municipi en la inserció
sòciolaboral dels col·lectius més
afectats per l’atur.

Formació per a
dones i joves

en atur
pilar abián
redacció
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mas rampinyo

L’SPE incentiva nous projectes
amb l’Espai d’emprenedor@s

>> El programa inclou tutories individualitzades per a empresaris

El nou servei vol estimular les persones que estiguin fent un pla d’empresa
LAURA GRAU

El Servei de Promoció Econò-
mica (SPE) de l’Ajuntament ha
posat en marxa l’Espai de
l’Emprenedor@, amb l’ob-
jectiu d’impulsar les iniciatives
empresarials dels montca-
dencs. El servei funcionarà
tots els divendres d’11 a 14h i
anirà a càrrec dels tècnics del
departament que actualment
s’encarreguen de les tutories
individualitzades per a empre-
saris. Es tracta d’un servei
destinat a donar suport i
assistència tècnica a les perso-
nes que tinguin una iniciativa
empresarial o d’autoocupació
i a fomentar les relacions i
l’intercanvi d’informació i
experiències entre les persones
emprenedores del municipi.

Intercanvi d’experiències.

L’objectiu d’aquest nou servei
és fomentar i estimular la
recerca d’informació, perquè
els emprenedors que estiguin
en fase d’assessorament a
l’SPE puguin elaborar el seu
pla d’empresa. Així mateix, el
servei vol promoure l’inter-

canvi d’informació i experièn-
cies entre aquests emprenedors
en fase d’assessorament i els
antics usuaris del servei que ja
han iniciat la seva activitat em-
presarial. Segons el tècnic de
l’SPE, Jonathan Triviño,
“l’intercanvi d’experiències
permet als futurs empresaris
conèixer les dificultats amb
què s’han trobat els seus
antecessors i poder reaccio-
nar  davant d’imprevistos”.

L’Espai disposarà d’un fons
documental i de recursos, com
són revistes de contingut em-
presarial, llibres i manuals so-
bre la creació d’empreses,
premsa econòmica, una guia
de tràmits per a la creació
d’empreses, un directori
d’adreces d’Internet on trobar
informació sobre temes
d’autoocupació i normativa de
diferents sectors d’activitat,
entre d’altres.



12 2a quinzena
desembre 2005 noticies

en 2 minuts...

�Frau informàtic contra Microsoft

�Lafarge Asland compra Readymix

Els Mossos d’Esquadra van detenir i posteriorment posar en
llibertat a principi de desembre a Montcada i Reixac tres per-
sones acusades d’un delicte contra la propietat industrial i
intel·lectual per instal·lar i copiar programes informàtics originals
de Microsoft sense llicència des d’una botiga d’informàtica. Els
Mossos van decomissar diversos ordinadors que estaven
preparats per ser venuts, 37 CD amb programes de Microsoft
pirates i diversa documentació. Els experts calculen el frau en
30.000 euros. LR

Els alcaldes de vuit ajuntaments
del Vallès Sud (Castellbisbal,
Santa Perpètua de Mogoda,
Sant Cugat del Vallès, Rubí,
Ripollet, Cerdanyola, Sant
Quirze i Montcada i Reixac)
han signat un conveni de col·la-
boració per gestionar de mane-
ra conjunta i compartida un
canal de televisió digital terres-
tre (TDT) una vegada sigui ad-
judicada per part de la Gene-
ralitat la concessió del canal i
assignada la corresponent
freqüència d’emissió. La pre-
visió és que la nova televisió
mancomunada comenci a fun-
cionar a partir del 2007. Al llarg

Montcada impulsa amb set
municipis més un canal de TDT

pilar abián
montcada

de l’any vinent, els municipis
hauran de consensuar on
s’ubicaran els estudis i hauran
de dotar d’infraestructura
tècnica i de personal el nou ca-
nal. A la comarca n’hi haurà
tres de titularitat municipal i
cinc de privats.

Novetat. La nova televisió
s’afronta com un repte per als
ajuntaments i un nou canal de
comunicació amb els veïns.
L’alcalde de Montcada i Reixac,
el socialista César Arrizabalaga,
considera que la TDT serà po-
sitiva per al municipi:
“Actualment no disposem de
televisió pròpia i ara tindrem
un nou canal de comunicació

amb la ciutadania que, a més,
serà interactiu”. L’edil reco-
neix, però, que tractant-se d’un
canal mancomunat entre di-
verses ciutats, algunes de les
quals no tenen relació entre sí,
caldrà cercar fórmules atractives
per atraure un públic divers.
La TDT és una nova tecnologia
de difusió dels senyals de
televisió que al llarg dels
propers anys substituirà la
televisió analògica convencio-
nal, comportant la millora de
la qualitat de la imatge i el so,
formats avançats d’àudio i
vídeo, així com la possibilitat de
rebre nous serveis interactius o
d’accés a la societat de la
informació.

 >> Els alcaldes de Castellbisbal, Santa Perpètua, Sant Cugat, Rubí, Ripollet, Cerdanyola, Sant Quirze i Montcada i Reixac
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La previsió és que la nova televisió comenci a funcionar a partir del 2007

Transports Metropolitans de
Barcelona (TMB) ha acceptat
totes les sol·licituds de millora
del transport a Montcada que li
ha fet arribar l’Ajuntament. Se-
gons la presidenta de l’Àrea In-
terna, M. Carmen Porro (PSC),
les modificacions demanades
quant a ampliació de traçat del
96 fins als nous equipaments en
construcció al Pla d’en Coll i al
poligon industrial i la millora de

la freqüència de pas “s’aniran
posant en marxa tan aviat
com TMB adquireixi nous
vehicles i enllesteixi la nego-
ciació del conveni col·lectiu”.
També es preveu que el 155 cir-
culi els diumenges i festius i que
el Nit Bus arribi fins la plaça
Espanya de Mas Rampinyo.

Peticions. Aquestes peticions,
tramitades pel Consistori a prin-
cipi del 2004, són compartides
per la Plataforma ciutadana con-

tra el túnel del Turó i per un
transport públic de qualitat que
està integrada pel Grup de Medi
Ambient-Ecologistes en Acció,
el Grup del Transport Públic i
respresentants d’AV i particulars.
Membres d’aquest col·lectiu es
van entrevistar a principi de
novembre amb la presidenta de
l’Entitat Metropolitana del
Transport, Maite Arqué. El grup
ha reiterat el compromís de
“continuar treballant per
aquestes millores”.

L’autobús 96 arribarà al Pla d’en
Coll i els polígons industrials

El 155 circularà els festius i el Nit Bus es preveu que arribi a Mas Rampinyo

pilar abián
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>> L’autobús 155 circularà també diumenges i festiu

PILAR ABIÁN

El grup Lafarge ha adquirit el 100% del capital social del fa-
bricant de formigó espanyol Readymix Asland (RMA) i del
portuguès Betecna. La multinacional passa a ser propietària
de dos fabricants de formigó  que se sumen a les tres plantes
de ciment que ja té a Espanya, ubicades a Montcada i Reixac,
Sagunt (València) i Villanueva de la Sagra (Salamanca), i a l’es-
tació de moldre de Tarragona. LR

�Calendari sobre el futur hospital
El departament de Sanitat de la Generalitat i la Mancomunitat de
Cerdanyola, Ripollet i Montcada s’han compromès a presentar
després de les festes de
Nadal un calendari con-
sensuat sobre l’evolució
del projecte del nou hos-
pital que es construirà al
sector de Redosa, a Terra
Nostra. El pressupost de
la Generalitat per al 2006
preveu una partida per ela-
borar el pla funcional del centre –que ha de definir els serveis
que prestarà l’hospital– que estarà enllestit a final de l’any
vinent amb l’objectiu de poder fer el projecte executiu de
l’obra el 2007. El nou centre hospitalari, amb un cost de 70
milions d’euros, disposarà d’entre 180 i 200 llits. SA

PILAR ABIÁN
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L’Ajuntament nega
que es construirà

més a Gallecs

sílvia díaz
montcada

Plantació
d’arbres per

millorar carrers

>>Pollancres al camí de la Font Freda

PILAR ABIÁN

>> Consulta popular

Terra Nostra opta pels contenidors
soterrats en la recollida selectiva

laura grau
montcada

La Regidoria de Serveis Mu-
nicipals ha plantat una vuitantena
d’arbres a Can Sant Joan i al Pla
d’en Coll, per un import de
42.405 euros. El president de
l’Àrea Territorial, Alfons Romo
(PSC), ha manifestat que “s’ha-
via de millorar la imatge d’en-
trada i sortida de Montcada i
Reixac des de Can Sant
Joan”. Al talús del carrer Vinyes
(Can Sant Joan) s’ha fet una plan-
tació de 39 arbres i a Pla d’en
Coll s’han fet diverses actuaci-
ons al parc Escoles –al costat del
CEIP Font Freda–, les zones
verdes sota l’autopista i al camí
de la Font Freda. D’altra banda,
el departament de Parcs i Jar-
dins ha posat en marxa la cam-
panya d’esporga de l’arbrat dels
carrers i parcs que s’allargarà fins
al proper mes de març.

L’objectiu dels planejaments
urbanístics que ha desenvo-
lupat l’Ajuntament a l’Estany
de Gallecs “consoliden el sec-
tor, limiten el creixement del
número d’habitatges i preser-
ven l’espai forestal”. Així ho
ha aclarit l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), respecte a
la denúncia presentada pel
grup ecologista Cànem contra
el consistori per haver permès,
segons l’entitat, “edificar
habitatges a l’espai agro-
forestal de Gallecs”. L’Ajun-
tament va aprovar inicialment
la modificació del Pla Gene-
ral Metropolità (PGM) el 18
de novembre. El 20 de
desembre un centenar de veïns
va assistir a la xerrada infor-
mativa tècnica que va convo-
car l’Ajuntament el Pla.

lluís maldonado
redacció

El 75% dels habitatges de
Terra Nostra que han partici-
pat a la consulta popular pro-
moguda per l’Ajuntament so-
bre el sistema de recollida de
residus que volen per al barri
s’ha pronunciat a favor dels
contenidors soterrats. L’altra
opció, el porta a porta, ha
aconseguit el 25% dels vots.
En l’enquesta ha participat el 9%
dels habitatges consultats, és a
dir, 108 d’un total de 1.207 ca-
ses. El president de l’AV de
Terra Nostra, Juan Rodrí-
guez, s’ha mostrat decebut per
la baixa participació: “Ens
hagués agradat que tots els
veïns opinessin sobre el tema
però no ha estat així”.
Sobre els resultats, el líder
veïnal creu que el govern és qui
ha de valorar-los i prendre les
mesures que calguin. El regi-
dor de Medi Ambient, Alfons
Romo (PSC), ha dit que “el
govern haurà de reflexionar
sobre la resposta veïnal i fer
diverses reunions tècnico-
polítiques per acabar de de-

cidir què farem finalment”. El
regidor de Serveis Municipals,
Juan García (PSC), també s’ha
mostrat prudent però creu que
s’haurà de tenir en compte
l’opinió majoritària: “No ens
podem arriscar a què l’opció
que s’adopti fracassi”.

Els ecologistes opinen. El
Grup de Medi Ambient-
Ecologistes en Acció, que va fer
campanya a favor del porta a
porta a Terra Nostra, no s’ha
sorprès dels resultats de la con-

sulta popular a favor dels con-
tenidors soterrats. Segons el seu
portaveu Vicenç Vilana, “la
majoria de la gent prefereix la
comoditat a fer les coses ben
fetes”. El col·lectiu creu que el
sistema de contenidors soterrats
només serveix per amagar la
brutícia però no solventa el greu
problema dels residus. Vilana
també ha lamentat la baixa
participació que denota “la fal-
ta d’interès de la gent per una
qüestió tan important com els
residus que generem”.

L’índex de participació dels veïns del barri només ha arribat a un 9%

LAURA GRAU

 >> Tècnics del departament de Medi Ambient i Secretaria fent l’escrutini

>>Reunió informativa amb veïns

LLUÍS MALDONADO
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Els voluntaris van rebre un reconeixement oficial
PREMSA AJUNTAMENT

 >> Els agents, tècnics i autoritats polítiques amb el nou vehicle a Reixac

El cos de Protecció Civil dis-
posa d’un nou vehicle per pres-
tar el seu servei. Es tracta d’un
tot terreny Nissan Terrano, que
el Consistori ha equipat i que
va lliurar l’alcalde, César Arri-
zabalaga (PSC) en un acte fet a
Reixac el 18 de desembre, al
qual també van assistir la presi-
denta de l’Àrea Interna, M.
Carmen Porro (PSC), el cap de
la Policia Local, Antonio
Franco, i el president de
l’Associació de Voluntaris de
Protecció Civil, José Jiménez.

Dia del voluntariat. La
Coordinadora de Protecció

Civil del Vallès va organitzar
un acte institucional a  l’Ajun-
tament de Montmeló en re-
coneixement a la important
tasca que fan els voluntaris i
voluntàries de Protecció Civil,
coincidint que el 5 de desem-
bre es va celebrar el Dia Inter-

nacional del Voluntariat.  La Co-
ordinadora està formada per
les associacions de Montcada,
la Llagosta, Mollet, Mont-
meló, Montornès, Palau-Solità
i Plegamans, Sant Fost de
Campsentelles, Parets i Ri-
pollet. Actualment l’agrupació
local, que té la seva seu als
Antics Parvularis d’El Viver, a
Can Sant Joan, està formada
per 8 persones.

Protecció Civil estrena
un vehicle tot terreny

Actuacions de
Serveis

Municipals

La Regidoria de Serveis Muni-
cipals ha encarregat l’actuació en
el talús que hi ha a l’entrada de
Can Sant Joan des de la C-17
per evitar que les esllavisades de
terra i pedres continuin envaint
la via pública. La intervenció es
fa conjuntament amb Nou
Barris ja que afecta tant el terme
municipal montcadenc com el
de Barcelona. Per evitar noves
esllavisades s’està instal·lant una
tanca estàtica en el sector.
D’altra banda, atenent a la
petició formulada pels usuaris,
Serveis Municipals està ade-
quant dues zones diferenciades
de jocs per a nens petits i grans
a la plaça Joan Fuster. Cada
zona estarà degudament deli-
mitada i tindrà jocs adaptats
per a cada edat.

pilar abián
redacció

>>Gronxador a la plaça Joan Fuster

PILAR ABIÁN
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AULES D’ACOLLIDA

El servei atén un
centenar de

nens nouvinguts

 >>Els alumnes de l’aula d’acollida de l’IES la Ribera llegeixen cada dia la premsa amb la seva tutora

laura grau
redacció

Montcada compta amb cinc aules d’acollida
distribuïdes entre primària i secundària

FOTOS: LAURA GRAU

Widad, 14 anys

M’AGRADA VIURE A CATALUNYA

 >>A l’aula d’acollida del CEIP Reixac hi ha dos marroquins, dos argentins, dos peruans, un equatorià i un maurità

Jonathan, 10 anys

A ESTONES, M’ENYORO DEL PERÚ

Montcada i Reixac compta amb
cinc aules d’acollida, tres a
primària i dues a secundària.
L’aula d’acollida és un recurs de
la Generalitat de Catalunya
orientat a la integració de
l’alumnat nouvingut i espe-
cialment pensat per atendre les
necessitats lingüístiques, emo-
cionals i curriculars d’aquest i,
alhora, millorar la qualitat glo-
bal de tot el centre. La primera
aula d’acollida de primària es va
posar en funcionament el curs
passat al CEIP El Turó. Aquest
curs l’aula atén un total de 29
alumnes provinents majori-
tàriament de països de Sudamè-
rica. També n’hi ha del Paquis-
tà i del Magreb. Aquesta com-
posició es repeteix de manera
molt similar als CEIPs Reixac i
El Viver que estrenen aquest
curs l’aula d’acollida, el primer
amb 8 alumnes i el segon amb
25. A secundària, l’IES la Ribe-
ra, amb 27 estudiants, i l’IES la
Ferreria, amb 11, van posar en
marxa l’aula d’acollida el curs
passat.

Criteris. Els criteris que
estableix la Generalitat de
Catalunya per concedir als cen-
tres aquest recurs –que implica
un tutor d’acollida, quatre ordi-
nadors, material didàctic i un
pla de formació– són que el
nombre d’alumnat arribat en
els darrers 24 mesos sigui supe-
rior a 7 i que el percentatge
d’alumnat estranger superi el
10%. Tot i que en els centres
només fa un o dos cursos que

tenen oficialment aula d’acolli-
da, el cert és que en totes les
escoles i instituts del municipi
ja s’estava dedicant una atenció
especial als alumnes nouvinguts
per part del professorat. La dife-
rència és que ara compten amb
més mitjans i personal específic.

Dues experiències. A l’aula
d’acollida del CEIP Reixac hi
ha dos nens d’Argentina, dos de
Perú, un d’Equador, dos del
Marroc i un de Mauritània. En
la majoria dels casos no fa ni un
any que han arribat a l’escola i
són moltes les coses que han d’a-
prendre. La seva tutora, Remei
Clemente, explica que “cada
nen té un procés d’adaptació
diferent segons les aptituds i
nivells acadèmics al seu país,
en aquest sentit parlem de
diversitat cultural, social i
intel·lectual”.
A l’IES la Ribera, la majoria
d’alumnes de l’aula són del
Marroc, seguit de Sudamèrica i
Paquistà. La seva tutora,
M.Pilar Boix, els fa llegir La Veu

de Montcada i Reixac  i altres
publicacions periòdiques per-
què coneguin el lloc on viuen i
la realitat social que els envol-
ta. “Han de sentir que formen
part d’alguna cosa per evitar
sentiments de desarrelament”,
explica. Els alumnes fan un
màxim de 12 hores a l’aula
d’acollida. La resta de l’horari
assisteixen a les assignatures co-
munes com plàstica, música,
educació física o tecnologia.
“La integració en el si del
grup és també important”, co-
menta la professora.

Widad va arribar a
Montcada fa dos anys
amb la seva mare i els
seus dos germans
procedent de Casa-
blanca. Parla un català
perfecte i és un cas
paradigmàtic d’inte-
gració i superació. Wi-
dad està molt contenta
de viure a Catalunya i
té clar que no vol tornar
al Marroc: “No tinc res
a fer allà, la majoria de
la meva família està a
França i els meus
amics els tinc aquí”.
Només hi vol tornar
per vacances.Reco-
neix que l’arribada a
Catalunya va ser difícil i
que, fins i tot, va haver

Jonathan fa sis mesos
que viu a Montcada, on
va retrobar la seva
mare després d’estar
quatre anys separats.
Ella treballa en un forn
de pa i poc a poc ha
pogut anar reagrupant
la seva família. Reco-
neix que, a estones
s’enyora del seu país
però li agrada més
aquesta escola on ha
fet molts amics. No-
més li veu una pega:
“Es massa gran i té
molts passadissos”.
Ja entén perfectament
el català però li fa
vergonya parlar-lo. Les
seves assignatures
preferides són educa-

de su-
por ta r
a l g u -
n e s
m o s -
tres de
rebuig .
P e r ò
desta-
ca que
en tot
moment es va sentir
molt recolzada pel cen-
tre i per la majoria de
companys. De gran ho
té clar: vol fer de
mossa d’esquadra  Tot
i ser de religió musul-
mana, Widad celebra el
Nadal amb un dinar fa-
miliar i l’intercanvi de
regals.

ció física
i plàsti-
ca. De
gran vol
ser can-
tant,  in-
ventor o
a r q u e -
òleg. Té
m o l t e s
g a n e s
d’aprendre anglès per
entendre què diuen les
cançons que li agraden.
Per Nadal, al seu país,
celebra el Pare Noël i un
sopar familiar amb gall
dindi farcit i un gran
pannetone. Per Cap
d’Any cremen un ninot
de palla i llencen pe-
tards.

Alumne de l’aula

d’acollida del

CEIP Reixac

Alumne de l’IES la

Ribera i ex de

l’aula d’acollida
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>> Dia Internacional de la Discapacitat

El col·lectiu reclama
lleis que garanteixin

la seva llibertat

En el mes d’octubre de 1992 La
Veu es feia ressò de la lluita d’un
jove montcadenc tetraplègic,
Antonio Centeno, per acon-
seguir un transport adaptat que
el permetés anar a la Facultat
de Matemàtiques de la Univer-
sitat de Barcelona. Malgrat el
temps passat, Centeno no ha
perdut l’esperit reivindicatiu,
ben al contrari, cada vegada té
més clar què és el que reclama a
la societat. “Només vull ser
independent, com qualsevol
altra persona i això no vol dir
fer les coses sense assistència,
sinó tenir-ne el control”, expli-
ca. Ell no es considera un disca-
pacitat i prefereix per parlar de
diversitat funcional: “A mi qui
em discapacita és la societat,
perquè no em facilita els re-
cursos necessaris per què jo
pugui fer la meva vida”.

Sufragar l’assistència. Cen-
teno reclama a l’administració
que sufragui l’assistència perso-
nal d’aquells que tenen alguna
discapacitat: “Jo requereixo as-
sistència un promig de 12
hores al dia i vull ser jo qui
contracti aquesta persona,
però no pot ser a costa de
viure en una asfíxia econò-
mica permanent. És un dret
tant fonamental com la salut
i l’educació i ha de ser inde-
pendent de la meva renda”.

pilar abián
redacció

Aquesta és la filosofia que de-
fensa el Foro de Vida Independiente,
una comunitat de més de 400
persones de Catalunya, l’Estat
Espanyol i altres països que s’ha
creat per reflexionar i lluitar
pels drets dels homes i de les
dones amb diversitat funcional
i de la qual forma part Cente-
no. El col·lectiu va aconseguir
cridar l’atenció dels mitjans el
passat 2 de desembre, Dia In-
ternacional de la Diversitat
Funcional, amb l’organització
d’una activitat plàstica de
caràcter lúdic i reivindicatiu a
la plaça Sant Jaume que va con-
sistir en una performance amb la
qual es volia simbolitzar l’em-
presonament que milers de
persones amb limitacions fun-
cionals severes pateixen en
institucions residencials o en la
institució familiar. Es va mun-
tar una gàbia de fusta i xarxa
metàlica, on es van tancar per
torns diverses persones –Cen-
teno, entre elles– amb neces-
sitat d’assistència per a les
activitats de la vida diària. El
Foro reclama que les lleis que
s’aprovaran properament
tinguin en compte les peticions
de les persones amb diversitat
funcional. “No volem de-
pendre de la família, això im-
pedeix una vida normalitza-
da a ells i a nosaltres, deman-
dem autogestionar assistents
per estudiar, treballar i formar
una família”, explica Centeno.

 >> Antonio Centeno durant l’acte reivindicatiu a la plaça Sant Jaume

Montcada signa
el Pacte per

a la Salut

L’Ajuntament de Montcada i
Reixac s’ha adherit al Pacte
per a la Salut, un conveni
establert entre el Departament
de Salut de la Generalitat de
Catalunya, el Servei Català de
la Salut i els ajuntaments del
Vallès Occidental. Aquest és
el primer pas que han fet les
administracions per constituir
els Governs Territorials de
Salut (GTS), uns organismes
que pretenen donar més
protagonisme a les adminis-
tracions locals en matèria
sanitària. Les funcions bà-
siques dels governs territorials
de salut seran l’ordenació,
priorització i coordinació dels
recursos dels territoris de
referència per garantir la
prestació dels serveis sanitaris
públics. Es dotaran d’estatuts
propis i reglaments interns i
regiran les seves actuacions
amb els principis de la Llei
d’ordenació sanitària de
Catalunya.

Millores. Els GTS disposaran
d’un Consell de Govern i una
presidència i també tindran un
òrgan de participació ciuta-
dana. Seran els responsables
d’elaborar el Pla de Salut, el
mapa sanitari i el Pla de serveis
i establiran uns objectius anuals.
La regidora de Salut Pública i
Consum de l’Ajuntament, Eva
Gonzalo (PSC), ha destacat que
“el nou model sanitari com-
portarà millores perquè és més
descentralitzat”.

sílvia díaz
redacció

FÒRUM

Un tapís recorda les víctimes de la Sida

MARIO AZAÑEDO

Montcada i Reixac va commemorar el Dia Mundial el passat
1 de desembre amb l’elaboració d’un tapís format per 59
retalls en record de la xifra de montcadencs que han mort a
causa d’aquesta malaltia des de l’any 1981. A l’acte central
del programa, que van organitzar conjuntament les
Regidories d’Infància i Joventut i Salut Pública i Consum
de l’Ajuntament, van participar entitats i particulars. LR
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Comerç dóna
12.000 euros

en subvencions

Onze establiments comercials
han rebut una subvenció de
l’Ajuntament, en el marc dels ajuts
per al foment de la implantació
de nous establiments i la moder-
nització del comerç i restauració
al municipi, que ha gestionat la
Regidoria de Comerç. En total
s’han concedit 12.000 euros en
establiments que hagin iniciat la
seva activitat amb posterioritat a
l’1 de gener de 2005; comerços
que duguin a terme intervenci-
ons d’ampliació, reforma interi-
or, millora de la imatge exterior
i/o modernització dels seus
equipaments o instal·lacions; co-
merços que innovin la seva ges-
tió amb noves tecnologies i esta-
bliments que al llarg del 2005
hagin esdevingut nous membres
d’una associació representativa
del sector comercial. La regido-
ra de Comerç, Antònia Bofill
(CiU), ha explicat que “s’ha ator-
gat subvenció a tots els
establiments que han presen-
tat la sol·licitud” i ha destacat
també que “ hi ha una volun-
tat clara dels comerços d’in-
novar i millorar la  imatge i la
qualitat dels seus serveis”.

sílvia díaz
montcada

Dos comerços de Can Sant Joan
premiats al concurs d’aparadors

FOTOS: LAURA GRAU

La botiga de decoració de la llar
i complements Marial, al carrer
Bifurcació de Can Sant Joan, ha
guanyat el primer premi local –
dotat amb 300 euros– de la dar-
rera edició del concurs d’apara-
dors que organitza la Cambra
de Comerç amb els ajuntaments
de la seva demarcació amb
motiu de les festes de Nadal. El
segon premi, de 150 euros, ha
estat per a la botiga Arrolas, del
carrer Santiago i el tercer guar-
dó, de 75 euros, per al taller de
rellotgeria ubicat a les gal·leries
del carrer Major.
El jurat també ha decidit donar
el quart premi comarcal a la
merceria i botiga de comple-
ments Sisquet del carrer Bateria.
Aquest és el primer any que un
establiment de Montcada rep un
guardó de nivell comarcal en el
marc d’aquest certamen. La pro-
pietària del negoci –fundat el
1965–, Montserrat Masià, va
participar en el curs d’apara-
dorisme que va organitzar la
Regidoria de Comerç el passat
mes de juny. Reconeix que ha

laura grau
redacció

 >> Maria Rosa Marante, de Marial , davant l’aparador guanyador

 >> La merceria Sisquet ha rebut el quart guardó comarcal

aplicat bona part de les tèc-
niques apreses a les classes, afe-
gint el seu “toc particular”. La
mestressa de  Marial, M. Rosa
Marante, també és exalumna del
curs d’aparadorisme i el seu apa-
rador té punts en comú amb la
merceria: la recreació del saló
acollidor d’una casa. La regidora
de Comerç, Antònia Bofill
(CiU) ha destacat l’elevat nom-
bre de participants, més d’una
trentena, i la qualitat dels apara-
dors.

Concurs de balcons.

L’Associació de Comerciants de
Can Sant Joan organitza la ter-
cera edició del concurs d’enga-
lanament de balcons amb l’ob-
jectiu que els veïns contribueixin
a guarnir el barri durant les fes-
tes nadalenques. El primer pre-
mi està dotat amb un xec de
regal per valor de 150 euros, el
segon consisteix en un sopar per
a dues persones i el tercer és un
lot de vins. El concurs és obert
a tot el veïnat i no cal inscripció
prèvia. El jurat farà un recorre-
gut pel barri el 28 de desembre
i emetrà el seu veredicte. A ban-

Per primer cop un establiment de Montcada i Reixac, rep un dels cinc guardons de la comarca

da d’aquesta activitat, l’entitat
regala entre els seus clients unes
butlletes per cada compra entre
les quals es farà el sorteig d’un

televisor, un DVD i un MP3.
També sorteja una panera amb
el número premiat de l’ONCE
el 5 de gener.



especial
L’Ajuntament porta a Madrid u

total de la líni

>> La proposta de l’Ajuntament de Montcada i Reixac

El TAV i el rodalies, soterrat
Representants de l’equip de go-
vern a l’Ajuntament de Mont-
cada i Reixac han presentat al
Ministeri de Foment una alter-
nativa al soterrament de la línia
de rodalies de França que con-
templa la sortida de les vies una
vegada creuat el riu Ripoll.
Aquesta nova opció traça la lí-
nia de rodalies de França en
paral·lel a la del Tren d’Alta Ve-
locitat (TAV), passa per sota del
riu i evita el pilotatge de l’auto-
pista C-33. Tot això sense afec-
tar el TAV que també se soterra
completament al llarg de tot el
nucli urbà de la ciutat i no deixa
de banda el barri de Can Sant
Joan, tal com contemplava la
proposta inicial del Ministeri.
L’Ajuntament ha hagut de rea-
litzar aquest nou projecte, realit-
zat per l’empresa Barcelona Re-
gional per encàrrec del consis-
tori montcadenc, després que fa
unes setmanes es coneguessin les
característiques del pilotatge de
l’autopista i que, segons el Mi-
nisteri de Foment, fan inviable
que la línia de tren de França
passi per sota seu. L’alcalde de
Montcada i Reixac, César
Arrizabalaga, ha explicat que no
ha estat fàcil trobar aquesta pe-
tita via, però que ara «caldrà es-
perar la resposta del Minis-
teri».
L’administració local, que és a
l’espera que el Ministeri de Fo-
ment realitzi una resposta tècnica
sobre la proposta municipal, ha
demanat una reunió urgent amb
el Secretari d’Estat d’In-
fraestructures i Planificació, Víc-
tor Morlán, al qual també es

convida a visitar Montcada i
Reixac per a què vegi de prime-
ra mà la seva problemàtica que
generen les nombroses infraes-
tructures i barreres naturals que
creuen la ciutat. Des de l’Ajun-
tament s’ha volgut destacar la
voluntat dels actuals governants
a Madrid, disposats a escoltar les
propostes de la ciutat, fet que,
diu l’alcalde «xoca amb l’acti-
tud del Partit Popular, que
actuava amb total hermetis-
me i de forma unilateral, sen-
se tenir en compte l’opinió de
l’Ajuntament». Arrizabalaga ha
volgut recordar que sota el go-

vern popular es va presentar un
projecte amb revolts impossi-
bles de realitzar per un tren a la
velocitat que circulen els rodalies.
La nova proposta municipal
permetria el soterrament total
de les vies al llarg de tot el nucli
urbà eliminant, definitivament
una gran barrera arquitectònica
històrica com són les vies i els
passos a nivell del centre de la
ciutat. L’alcalde ha exigit cons-
tantment una solució urgent al
soterrament i recorda que «en
els darrers 18 mesos, quatre
persones han perdut la vida
en travessar aquests passos a

nivell i ser atropellats per
combois ferroviaris». Així, des
del consistori s’ha aconseguit,
després de nombroses reunions
amb tècnics que el TAV vingui
soterrat des de l’entrada per
Vallbona (Barcelona), fet no pre-
vist inicialment.
Aquest projecte serà l’obra ur-
banística més important que s’ha
realitzat mai al nostre municipi.
Amb la proposta municipal,
TAV i rodalies de França passa-
rien, en pa-ral·lel tot i que a di-
ferent fondària, per un túnel que
alliberarà més de 2 quilòmetres
de sòl i que es convertirà en un

 >> D'esquerra a dreta, Carles Tabernero (EUiA), César Arrizabalaga (PSC), Joan Maresma (CiU) i José Francisco Márquez (ICV).

gran passeig. El projecte impli-
carà la transformació del nucli
urbà, que deixarà d’estar dividit
físicament per les línies
ferro-viàries i unificarà els bar-
ris del Centre, de la zona Lle-
vant, de La Ribera i Can Sant
Joan. També desapareixerà el
pont que con-necta les
avin-gudes de la Unitat i la Ri-
bera per sobre del parc de les
Aigües. Un canvi que millorarà
la qualitat de tota la ciutadania
de Montcada i Reixac.
Les obres del TAV s’iniciaran el
2006 i han d’estar finalitzades el
primer trimestre del 2009.

 >> Proposta presentada per l'Ajuntament de Montcada i Reixac

Rodalies i TAV

Casa de la Vila

Església

Pont de ferro

Col·legi La Salle

Camp de Futbol

CEIP Font Freda

TAV
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Setembre del 2005. L’Ajun-
tament de Montcada i Reixac
presenta al Ministeri de Foment
la proposta, elaborada per Barce-
lona Regional, de soterrar el TAV
i la línia de rodalies de França des
de Vallbona fins passat el riu
Ripoll.

Juny del 2005. Reunió de tècnics
municipals a Madrid amb el
Vicente Gago, director gerent, i
M. Luisa Domínguez, directora
de projectes de U.N. Projectes i
Construcció d’Alta Velocitat.

Maig del 2005. El Ministeri de
Foment confirma el soterrament
total del TAV però proposa el
soterrament parcial de la línia de
rodal ies de França des de
Vallbona fins al carrer Generalitat
i ofereix un sistema de rampes
que provoquen la creació de bar-
reres arquitectòniques i que divi-
deixen encara més el municipi.

Febrer del 2005. Es reprenen les
reunions de trebal l  amb el
Ministeri de Foment del nou
govern del PSOE. Trobada a
Madrid dels representants
municipals amb el secretari
d ’Estat  d’ Infraestructures i
Planfiicació, Víctor Morlán, el
subdirector general de Plans i
Projectes del  Minister i  de
Foment, Eduard Molina, i el
diputat del PSC a Madrid, Carlos
Corcuera.

Octubre del 2003. El Ministeri
de Foment proposa el soterra-
ment total del TAV al seu pas per
Montcada i Reixac, i  el so-
terrament de la línia de rodalies
fins a l’alçada del carrer Gene-
ralitat, però sense resoldre la
sortida del tren abans del pont de

ferro. Les negociacions amb l’A-
juntament s’aturen.

Març del 2002. La Secretaria
d’Estat d’Infraestructures pre-
senta un projecte que l’Ajuntament
qual i f ica d’ inviable per les
afectacions que té en el municipi i
que no recull el soterrament total.

Octubre del 2000. El Ministeri de
Foment aprova l’estudi informatiu
del tram vallesà del TAV i accepta
les al·legacions presentades
mesos abans pel consitori insistint
en el soterrament en tot el tram
des del carrer Carril i fins passat
el riu Ripoll.

Febrer del 1991. El govern català
aprova el projecte del TAV accep-
tant les propostes de Montcada i
Reixac. El traçat de la línia ja no
es veu com un perjudici per a la
ciutat sinó com una obra repara-
dora que eliminarà barreres i
unificarà el territori. El document
passa a mans del govern central.

Novembre del 1989. La Generali-
tat accepta estudiar les propostes
del consistori per tal de soterrar
també la línia de rodalies de Fran-
ça fins al límit del terme municipal,
no afectar edificis públics i fer un
estudi d’impacte ambiental.

Març del 1989. La Generalitat co-
munica a l’Ajuntament que ha fet
un Pla Especial de reserva urba-
nística per garantir el traçat del
TAV. El projecte afecta edificis pú-
blics com la Casa de les Aigües,
el CAP de Salut, el CEIP Reixac i
el camp de futbol municipal i plan-
teja fer l’obra a cel obert. El Ple
s’hi oposa per unanimitat, in-
terposa un recurs i presenta al·le-
gacions.

El projecte del Ministeri de Fo-
ment només soterra totalment
el tram del Tren d’Alta Velocitat
(TAV) que passarà per Montca-
da i Reixac. Es tracta d’un tram
de poc més de dos quilòmetres
que comença al carrer Carril, a
Can Sant Joan, fins a l’alçada del
camp municipal de futbol de la
Font Freda, passant per sota del
riu Ripoll.
En el cas de la línia de França, el
soterrament, que anirà en paral-
·lel i a diferent fondària, també
s’iniciaria al carrer Carril però la
sortida prevista inicialment pas-
sat el riu presenta problemes tèc-
nics a causa dels pilotatges de
l’autopista C-33, que n’impedei-
xen el seu pas per sota.

>> La proposta del Ministeri de Foment

El TAV sí, el rodalies no

Per salvar aquest obstacle, el Mi-
nisteri planeja que el tren surti a
la superfície 200 metres abans
del pont de ferro sobre el riu
Ripoll, a l’alçada del carrer Ge-
neralitat.
D’aquesta manera, tot i que de-
sapareixen els dos passos a nivell
del centre de la ciutat, el centre
queda més dividit que en l’ac-
tualitat, amb un sot d’unes de-
senes de metres fins que el tren
puja a la superfície i amb pro-
postes com la de la imatge su-
perior que contaminen visual-
ment el centre.
Per aquesta raó, des de l’Ajun-
tament s’ha descartat sense res-
triccions ni condicions que el
Ministeri dugui a terme projec-

 >> Imatge virtual de la proposta del Ministeri de Foment

tes com aquest que, en paraules
de l’alcalde, «lluny de millorar
la situació actual, l’empitjo-
ren».
Independentment de quina sigui
la proposta final, les obres del
tram de rodalies es volen fer
paral·lelament a les del TAV, el
primer trimestre del 2006.
Respecte de la tècnica a utilitzar,
segons el Ministeri, el TAV es
realitzarà amb una tuneladora i
no provocarà cap molèstia per
als ciutadans.
Per contra, el soterrament de
la línia de rodalies de França
es faran a cel obert. Aquest fet,
però, no ha d’impedir la
normal circulació de combois
per la línia.

Col·legi Sagrat Cor

Casa de la Vila

C/ Duc de Tetuan

Pistes de petanca

CAP II
Rodalies
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�Eliminada una plaga de rates

L’Ajuntament ha eliminat una plaga de rates que s’ha reproduït
a la plaça Joanot Martorell (darrera l’edifici del Consistori).
Tècnics de l’empresa RENTOKIL, concessionària del servei
de desratització i desinfecció –coordinat per la Regidoria de
Salut Pública i Consum–, van fer a mitjan desembre treballs
per acabar amb els rossegadors. Per garantir la seguretat dels
ciutadans, durant els treballs es van cercar els espais verds i
accessos al parc. LR

Un porc senglar
fereix dos
boletaires

Anar a collir bolets pot ser una
activitat arriscada si es fa en una
àrea privada de caça. Dos veïns
Mas Rampinyo, Pedro Ruano i
Antonio Acero, van sofrir a
mitjan novembre l’atac d’un por
senglar de 138 quilos mentre
collien bolets a la Bisbal d’Em-
pordà. L’animal fugia d’un grup
de caçadors quan es va trobar en
el seu camí els dos homes als
quals va atacar. Els montcadencs
van sofrir ferides de consideració
i van haver de ser hospitalitzats
durant dos dies. Acero va ser
ferit a l’esquena, la cara, la cuixa
i una mà, mentre que Ruano va
sofrir l’atac a la cama, on l’ani-
mal li va clavar els ullals tant a la
cuixa com al bessons.  Un mes
després de l’incident, els dos
veïns de Mas Rampinyo conti-
nuen convalescents. PA

Atropellament mortal de tren
Un veí de la Llagosta de 65 anys va morir el 16 de desembre,
a les 18.55h, en ser atropellat per un comboi que passava per
la línia de França. Els fets van tenir lloc al terme municipal
montcadenc en el límit amb la veïna localitat. Es tracta de la
quarta víctima mortal a les vies que passen per la ciutat en
l’últim any i mig. El darrer accident va succeir el passat 27 de
juny quan un veí de Montcada, de 92 anys, va morir en creuar
el pas a nivell del carrer Bogatell quan les barreres estaven
baixades pel pas d’un tren regional. LR

 >> Pedro Ruano

�

LAURA GRAU

sílvia alquézar
montcada

L’AV Montcada Centre
es presenta en societat

L’Associació de Veïns de Mont-
cada Centre es va presentar el
15 de desembre en societat en
un acte a la Casa de la Vila amb
l’assistència de prop d’un cente-
nar de persones. El primer tema
que l’entitat ha posat sobre la
taula és la remodelació del carrer
Sant Antoni, un projecte aprovat
al darrer Ple municipal que
pretén, en línies generals, reha-
bilitar l’espai i donar prioritat als
vianants respecte als vehicles. Els
veïns, però, no veuen tan clar
que “les mesures incloses en
la proposta de l’Ajuntament
siguin suficients per solucio-
nar els nostres problemes”, ha
indicat el president de l’entitat,

Antoni Trias. L’assemblea va
acordar per unanimitat sol·li-
citar al Consistori que es canviï
el sentit de circulació en el carrer
abans fins i tot de les obres al
carrer per reduir el nombre de
vehicles que utilitzen el vial com
a sortida del centre de la ciutat.

Qüestions d’interès. A
més d’aquest tema, a la reunió
també es van apuntar altres
qüestions que es tractaran en les
properes trobades com el so-
terrament de la línia ferroviària
de França al seu pas per Mont-
cada, la reordenació del trànsit
al sector de Centre-Llevant i la
construcció de pisos als terrenys
de la cerveseria del carrer
Montiu.

L’entitat tracta la remodelació del carrer Sant Antoni

 >> Prop d’un centenar de persones va assistir a la presentació de l’AV

SÍLVIA ALQUÉZAR



232a quinzena
desembre 2005societat

en 2 minuts...

�

�Gòspel solidari a Can Sant Joan

LAURA GRAU

El Casal de Gent Gran vol
esdevenir un espai obert

El Casal de Gent Gran de
Montcada, al parc Salvador
Allende, vol esdevenir un
espai obert per a tots els
ciutadans i establir vies de
comunicació intergeneracio-
nals amb altres col·lectius del
municipi. En aquesta línia
s’han inscrit els actes de cele-
bració del 25è aniversari de
l’equipament que s’han dut a
terme durant tot el 2005 i que
van finalitzar el passat 2 de
desembre amb l’actuació de la
Coral del Casal de la Caixa del
Penedès, de Vilanova i la
Geltrú. L’acte de cloenda va
comptar amb la visita del di-
rector general d’actuacions
comunitàries i cíviques de la
Generalitat, Francesc Simó,
qui, a més de felicitar els
usuaris del centre, va remar-
car la voluntat de l’adminis-
tració autonòmica de donar
suport a aquest tipus d’equi-
paments. Per la seva banda,
l’alcalde, César Arrizabalaga
(PSC), qui també va prendre
part en la festa, va incidir en
la relació del Casal amb el

municipi i va instar a usuaris,
responsables i ciutadans a
treballar conjuntament per
aconseguir una òptima inte-
gració i col·laboració amb
l’entorn.

Útils per a tothom. De fet,
aquest és l’objectiu que es
persegueix des de la coordi-
nació del centre, com explica
la seva responsable, Carme
Torras: “Volem que ens co-
neguin a Montcada, estem
oberts a tota la població i

sònia hernández

redacció

tenim espais que creiem que
poden ser d’utilitat per a mol-
tes persones”. Amb aquesta
finalitat es promouen activi-
tats conjuntes amb escoles o
trobades amb entitats de fora
de Montcada, com va ser el cas
de la trobada de corals que es
va fer el 28 de novembre, o
com el concert que les corals
del Casal de Gent Gran Casa
de la Mina i del Centro Agui-
leño, conjuntament amb la del
centre, van oferir el passat 14
de desembre.

L’equipament vol col·laborar amb col·lectius d’altres generacions del municipi

L´AMPA de la Salle Montcada va organitzar el 12 de
desembre una cadena humana al voltant de l’escola amb
l’objectiu de recaptar fons per a  la Marató de TV3, que
aquest any va estar dedicada a les malalties del cervell. La
iniciativa, que coincideix amb el desè aniversari de la revista
del centre El portaveu, va permetre recollir prop de 700 euros.
D’altra banda, el programa Espai Vital, coproduït per les
emissores municipals de Cerdanyola, Ripollet, Barberà i
Montcada i presentat per Xavier Cases, va estar present al
programa de la Marató emès el 18 de desembre pel seu interès
en tractar les discapacitats. LG

Cadena humana per la Marató de TV3

 >> L’Ajuntament va obsequiar la direcció del Casal amb una pintura

SÒNIA HERNÁNDEZ

Els Amics del Cinefòrum, la Hoja Informativa i la Mesa Ciu-
dadana de Can Sant Joan van organitzar un concert de gòspel
a l’església del
barri el passat
15 de desembre
al vespre. Els
organitzadors,
que van voler
celebrar així la
el Dia Interna-
cional dels
Drets Humans, estan molt satisfets amb la resposta de la
gent que va omplir el recinte per escoltar aquest cor de veus
del barri barceloní de Gràcia. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR



24 2a quinzena
desembre 2005 societat

en 2 minuts...

Campanya solidària del PPC�

�Homenatge a Lluís Segura

AURORA SEGURAEl cant com a exercici mental
laura grau
parc de les aigües

L’entitat està formada per una vintena de cantaires d’entre 60 i 80 anys

Coral del Casal de la Gent Gran Casa de la Mina

gent que es mou

més informació
Casal de la Gent Gran

Casa de la Mina
 Av. Unitat, s/n.Telf. 935 644 418

LAURA GRAU

 >> Actuació amb motiu de l’encesa del pessebre al casal  el 12 de desembre

Es reuneixen dos dies a la set-
mana –els dimecres i els dijous
de 17h a 18h– a la sala d’actes
del Casal de la Gent Gran
Casa de la Mina per assajar les
cançons que interpretaran en
els concerts que fan al llarg de
l’any, principalment al Nadal
i a final de curs. Entre la vin-
tena de cantaires només hi ha
dues veus masculines. Potser
perquè als homes això de can-
tar els fa una mica de vergonya
i prefereixen jugar a cartes i al
dòmino, com apunta el direc-
tor de la coral, Pere Ferrer.
Per formar part d’aquest grup
només cal ser soci del casal. No
hi ha límit d’edat –fins fa poc
hi cantava una dona de 93
anys– ni cal tenir nocions
musicals ni una veu especial.

Esforç i treball. Ferrer des-
taca la gran voluntat que hi
posen els cantaires, que no se
salten cap assaig ni actuació:
“S’ho prenen seriosament i
estan molt motivats” . La
constància i l’esforç tenen la

seva recompensa i el cert és
que la coral té un repertori
variat que interpreta amb
solvència, tenint en compte
que, en la majoria dels casos,
ningú no tenia cap experiència.
“Hi ha molt bona relació en-
tre nosaltres  i la coral ha
esdevingut com una segona
família per a tots”, diu
Ferrer. A més de la faceta hu-
mana, cantar en una coral
també és un exercici molt salu-

dable per mantenir la ment
àgil. Els cantaires han de por-
tar el ritme, afinar i aprendre’s
les cançons. L’assignatura pen-
dent és actuar fora. “Fa poc
hem anat a Cerdanyola, però
la veritat és que ens agradaria
fer més sortides”.

L’AV Terra Nostra va homenatjar el passat 16 de desembre
un dels seus membres més actius, Lluís Segura, de 80 anys, qui
ha decidit deixar la
junta després de
més de 10 anys de
dedicació a l’entitat.
En reconeixement
a la seva tasca, Se-
gura va ser obse-
quiat amb una placa commemorativa en un sopar al qual tam-
bé va assistir l’alcalde, César Arrizabalaga i el president de l’Àrea
Social, Carles Guijarro (ambdós del PSC), que van entregar
un record en nom de la corporacio municipal. LR

El PPC de Montcada i Reixac va recollir el 17 de desembre
aliments, roba i joguines a la seu del partit i al Centre Cívic
de Can Cuiàs que posteriorment va lliurar a la parròquia de
Sant Engràcia per ser repartida entre famílies amb manca
de recursos econòmics. L’executiva local ha manifestat la
seva satisfacció per la resposta ciutadana a aquesta iniciativa
que, en els propers anys, vol ampliar a la resta de barris del
municipi. LR

Homenatge a l’àvia Ana López�

La junta del Casal de la Gent Gran Casa de la Mina, al Parc
de les Aigües, va retre homenatge el
passat 12 de desembre a la sòcia Ana
López que va complir 90 anys el mes
de maig. L’acte, que va coincidir amb
la inauguració del pessebre, va comptar
amb la presència del president de l’Àrea
Social, Carles Guijarro (PSC), la presi-
denta de l’Àrea de Presidència, Anna
Rivas (PSC), i l’alcalde, César Arrizabalaga (PSC), que van
felicitar personalment la nonagenària. López, vídua sense fills,
va estar envoltada dels seus nebots i amics. LG

LAURA GRAU
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Divendres 23
caga tió. Hora: De 17 a 19h. Lloc: Cen-

tre Cívic Can Cuiàs. Organitza: AV i C4.

pare noël. Hora: De 18 a 20h. Lloc:

Centre Cívic l’Alzina de Terra Nostra. Or-

ganitza: Comissió de Festes.

xerrada. La festa del xai. Hora:

18.30h. Lloc: Casa de la Vila. Organitza:

Taarof Bi Salam.

pessebres. Horari: Feiners de 19.30

a 20.30h, dissabtes de 18 a 20.30h i festius

d’11 a 13.30h i de 18 a 20h. Lloc: Església

de Santa Engràcia.

Dissabte 24
caga tió. Hora: A partir de les 17h. Lloc:

plaça de l’Església Organitza: Esplai Sesa.

festa. Hora: De 18 a 21h. Lloc: La

Ribera. Organitza: AV la Ribera.

Diumenge 25
concert. Amb l’actuació d’Small River

Band. Hora: 22.30h. Lloc: ABI (Colon,5).

Preu: 12 euros socis, 15 euros no socis.

Dilluns 26
pastorets. Hora: 18h. Lloc: Grup de

Teatre La Unió. Organitza: La Unió. A la

mitja part s’inaugurarà l’exposició 25 anys

de Pastorets a La Unió i el pessebre artístic

de Lluís Méndez.

pastorets. Hora: 19h. Lloc: Gran

Casino de Terra Nostra. Organitza: Els

Titelles d’El Gran Casino. Preu: 3 euros per

a adults. Fins als 6 anys, entrada gratuïta.

Dimarts 27
cinema 3D.  Galàctica, un viatge pel

nostre sistema solar. Hora: 17h. Lloc:

Auditori Municipal. Preu: 1 euros.

tallers. Manualitats per a nens i nenes

de 6 a 14 anys. Hora: D’11 a 13h. Lloc:

HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

CAVALCADA DE REIS 2006

més informació: www.montcada.org

Dijous, 5 de gener a partir de les 18h.D’ANY NOU
CONCERT

Preu: 9 euros (anticipada), 6 euros
(jubilats) i 12 euros (taquilla).

Diumenge 8, 18h.

Església de Santa Engràcia

MÚSICA

QUICO EL CÉLIO, EL NOI
I EL MUT DE FERRERIES

Dijous 29, 22h

Preu: 5 euros.

Dimarts 27 i divendres 30
CINEMA 3D

GALÀCTICA

Preu: 1 euros

So i imatge espectacular

LO MISTERI
DE NADAL

Finalista del Premi Nacional de Pintura 2003

EXPOSICIONS
REALITATS VISCUDES. De J. Urbón
Fins al 5 de gener

Horaris: de dilluns a divendres, de 9 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, de 10 a 14h

SALA PRINCIPAL

Casa de la Vila

Del 13 de desembre
al 8 de gener

MERCAT D’ART

Cançons catalanes i humor

Seu AV Montcada Nova. Preu: 20 euros

(socis) i 23 euros (no socis).

Dijous 29
contacontes.  Un nadal ple

d’aventures, amb Joan de Boer. Hora: 17h.

Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs. Organitza:

Centre Cívic.

música. Lo misteri de Nadal, amb Quico

el Célio, el Noi i el Mut de Ferreries. Hora:

22h. Lloc: Auditori Municipal. Preu: 5 euros.

Divendres 30
cinema 3D.  Galàctica, un viatge pel

nostre sistema solar. Hora: 17h. Lloc:

Auditori Municipal. Preu: 1 euros.

ball. Fi d’any per a tots els públics. Hora:

A partir de les 23h. Lloc: Centre Cívic Can

Cuiàs. Preu: 2 euros. Organitza: Col·lectiu

de joves C4, Centre Cívic i la cafeteria.

Dissabte 31
festa cap d’any. Amb discoteca

mòbil i cotilló. Hora: D’1 a 6h. Lloc: Pista

Coberta Municipal. Preu: Gratuït. Orga-

nitza: Ajuntament.

festa cap d’any. Amb l’orquestra

cubana Arturo y la máquina del sabor, amb

cava i cotilló. Hora: A partir de la mitjanit.

Lloc: ABI.  Preu: 18 euros socis, 22 euros

no socis.

festa cap d’any. Amb disco mòbil,

raïm, cava i cotilló. Hora: 23h. Lloc: La Unió.

Preu: 25 euros socis, 30 euros no socis,

nens 1 euro. Reserves: secretaria de La Unió,

de 16 a 19h, fins al 29 de desembre.

Dilluns 2
carter reial. Rebuda de les cartes a

Ses Majestats els Reis Mags. Amb taller de

fanalets i xapes. Hora: 17h. Lloc: Pista

Coberta Municipal. Organitza: Ajuntament

Dimecres 4
visita patges reials.  Hora: de

17 a 19h. Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs.

Organitza: AV i Joves C4.

taller de reis.  Hora: 17h. Lloc: La

Unió. Organitza: La Unió.

patges reials. I xocolatada. Hora:

20h. Lloc: La Unió. Organitza: Associació

de Botiguers de Mas Rampinyo.

Dijous 5
visita reis. 17h. Gran Casino de Terra

Nostra. Organitzen: AV i Ajuntament.

cavalcada. 18h. Sortida de la Ribe-

ra. 18.30h. Can Sant Joan. 19.15h

Montcada-Montcada Nova. 19.30h. Carrer

Major. 20.30h. Mas Rampinyo.

cavalcada a can cuiàs.  Hora:

18h. Organitza: AV i Joves C4.

Dissabte 7
pastorets. Hora: 18h. Lloc: Grup de

Teatre La Unió.  Lloc: La Unió.

Diumenge 8
concert d’any nou.  El poema

de Nadal de Josep M. de Sagarra, a càrrec

de l’orquestra de Cambra de l’Empordà i el

Cor Armonia Calallenc. Hora: 18h. Lloc:

Església de Santa Engràcia. Preu: 9 euros

(anticipada), 6 euros (jubilats) i 12 euros

(taquilla).

Diumenge 15
presentació. Del nou equip del CC

Montcada. Hora: 11h. Lloc: Hotel Solvasa

de la Zona Franca de Barcelona.

Dijous 19
exposició. Mostra de pintures de

Laura Roca. Lloc: Auditori Municipal. Fins

al 12 de febrer.

 El poema de Nadal de Josep M. de
Sagarra, a càrrec de l’orquestra de
Cambra de l’Empordà i el Cor
Armonia Calallenc.

PINTURES DE LAURA ROCA
Del 19 de gener al 12 de febrer
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Can Sant Joan es queixa
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon i una còpia del DNI. No
es publicaran les cartes que atemptin contra
persones o institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
A l’avinguda de la Ribera, davant del número 49-51 hi ha instal·lada

una bateria de contenidors soterrats a la qual li falten els dipòsits.

Quan està previst que entri en funcionament?  Joana Navarro. Mont-

cada.

Els contenidors es van instal·lar aprofitant les obres de soterrament

de les línees elèctiques, però no es poden posar en funcionament

fins que no es tregui la torreta elèctrica que està al costat, ja que

té una plataforma que no permet maniobrar la grua. La previsió és

que aquesta torreta es pugui eliminar definitivament durant el pri-

mer trimestre del 2006. Ramon Sánchez (ICV-EUiA), regidor

delegat de relacions amb entitats de serveis públics.

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 902 111 444

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura i Museu) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 902 270 370
Of. d’Atenció a la Dona 935 651 122
Policia Local 092-935 752 177-935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

No más residuos
Manuel Gómez

Pla d’en Coll

>> Lo que nos faltaba, después
de envenenarnos el aire durante
más de 20 años con la incine-
radora, ahora nos envenenan la
tierra con el vertedero de Vallen-
çana. ¡Qué desilusión! Yo pen-
saba que con ceder al chantaje
del Ecoparc para cerrar la inci-
neradora, había suficiente, pero
no, también nos tenemos que
quedar la mierda. Que calladito
se lo tenían nuestros políticos,
que nos tenemos que enterar
por televisión. ¿Acaso han con-
tado con la opinión de los veci-
nos de Vallençana? pues claro que
no. Ellos que sigan esperando el
agua, que algún día quien sabe
cuando llegará, mientras les lle-
namos la montaña de residuos.
Que seguro que serán inertes,
sgurísimo, y lo demostrarán con
todos los documentos que quie-
ran, pero allí se quedarán para
siempre y algún día, por mucho
que digan, pasarán al subsuelo.
Entonces ¿qué pasará con las
fuentes y el torrent de Vallen-
çana? pues que se contaminarán
para siempre. Pero tranquilos,
que si eso pasa será de aquí a
muchos años. Muchos de noso-
tros no lo veremos pero, de to-
das maneras, muchas gracias se-
ñores políticos de mi querida
Montcada por velar tan bien
por nuestro medio ambiente. Y
que encima tengamos que pa-
gar un tasa de residuos... Como
dijo un famoso ministro: “man-
da huevos”.

In memoriam
IES Montserrat Miró

>> A finales de noviembre el
corazón cansado de Elvira Mon-
tes dejó de latir. Profesora de Fí-
sica y Química del IES Mont-
serrat Miró desde 1971,  genera-
ciones de alumnos y profesores
hemos sido testigos directos de
su vocación, su entrega y su ab-
soluta disponibilidad. Nadie
como ella para hacerse querer.
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Rivas, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37

E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8

J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2

Vila Nieto, Països Catalans, 51

J. Vila, pg. Jaume I, 30
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Localitzacions

Poseedora de una personalidad
arrolladora, su capacidad para
convertir en historia atractiva
cualquier suceso no tenía lími-
tes. Siempre rodeada de alum-
nos y de profesores dispuestos
a escuchar, sus anécdotas alcan-
zaban  categoría de auténtica li-
teratura oral. A los que llevamos
tiempo en el centro nos es muy
fácil recordar mil momentos en
los que Elvira nos aglutinaba en
torno a una palabra que siem-
pre, por más que la historia fue-
se repetida, sonaba nueva y di-
ferente. Una vez jubilada, pro-
siguió en el instituto atendiendo
la biblioteca que se convirtió en
un foro vivo, donde los alum-
nos encontraban  siempre a una
Elvira con los brazos abiertos,
dispuesta a la ayuda generosa y a
la palabra siempre atinada. A
Elvira le tocó en suerte vivir una
época difícil. En una España gris,
sometida al yermo cultural im-
puesto por una larga dictadura,
ella fue una mujer adelantada a
su tiempo: en los estudios, en la
vestimenta, en sus planteamien-
tos y relaciones sociales, siem-
pre en lucha permanente contra
los continuos prejuicios que
abortaban cualquier posibilidad
de una vida impregnada de dig-
nidad. Ya memoria viva de este
centro, Elvira puede estar segu-
ra de que  el  mucho amor que
fue capaz de sembrar ha germi-
nado, desparramándose por to-
dos los rincones de Montcada.

Queja
Escola de Futbol Montcada

>>En nombre de la Junta Di-
rectiva de la Escola de Fútbol
Montcada, nos dirigimos a us-
tedes, para hacerles saber nues-
tra total contrariedad e indigna-
ción, con relación a la emisión
de la revista La Veu y en concre-
to a la edición en que salió pu-
blicada la presentación oficial de
nuestra entidad. Como ya sa-
brán ustedes hemos realizado un
gran esfuerzo de acercamiento
entre las dos escolas de fútbol

En l’anterior número de La Veu vam publicar
erròniament que no hi havia hagut cap mort
per la sida al municipi des del 2001, quan
certament el promig ha estat de dos morts
l’any. També vam publicar el nom de l’es-
criptor Arturo Pérez Reverte com a Arturo
López Reverte. Una altra dada a aclarir és
que Després de berenar no és un taller, sino
un servei que ofereix el Consistori.

Fe d’errates
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de la población, para ser posi-
ble nuestra fusión, dando lugar
a una nueva entidad, con mayor
estructura, mayores recursos e
ilusiones. Nuestra primera eta-
pa de prueba, ha sido la confi-
guración de las diversas catego-
rías, entrega de uniformidades
y la presentación oficial. El pa-
sado 12 de octubre tuvo lugar
la presentación oficial de nues-
tros equipos. A pesar de la llu-
via, nuestro trabajo, esfuerzo e
ilusión dio un excelente resulta-
do y prueba de ello ha sido la
aceptación y felicitación de los
padres y familiares de nuestros
jugadores/as. Todo ello, que a
nuestro juicio,  se debería haber
reflejado gráficamente en la
emisión de su revista, hemos
obtenido tan solo unas fotos
por equipo, que apenas distin-
guen los rasgos de los jugado-
res. Los familiares vienen solici-
tando ampliaciones, para poder
ver a sus jugadores/as. Por otra
parte en éste acto, intervenían así
como el sr. alcalde, concejal de
Deportes, el presidente de nues-
tra entidad, y se recogieron ar-
gumentos creemos que suficien-
temente importantes como para
ser transcritos a su revista y dar
la trascendencia suficiente a las
intervenciones y al acto en sí.
Tenemos que ser conscientes y
destacar por encima de todo,
cualquier acción que pudiera dar
lugar a una fusión en nuestro
termino municipal, desde el ini-
cio de los ayuntamientos demo-
cráticos toda acción asociativa,
cultural y deportiva estaba redu-
cida un núcleo, barrio o zona,
los que somos conocedores de
ésta situación valoramos aún
más si cabe el esfuerzo de éstas
dos escolas de fútbol, para con-
seguir unirse. Gracias a la fusión
de ambas, hemos conseguido
ser la mayor asociación depor-
tiva de Montcada i Reixac, no
por ello pretendemos ningún ti-
po de privilegio en el medio que
ustedes dirigen, si no más bien
creemos que la dirección, en la
emisión de La Veu, no haya sa-
bido transmitir la excepcio-
nalidad, el espíritu y la ilusión que
la situación requería.

gener
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Els episodis de pudors que hi ha hagut al barri de Can Sant Joan
les darreres setmanes, provocats per la neteja d’un dipòsit de gas
propà de l’empresa Alstom, han causat l’alarma entre els veïns i
han generat un nou motiu de preocupació. A la possibilitat que
les olors hagin estat perjudicials per a la salut d’algunes persones –
fet que l’administració local descarta– s’hi afegeix la por al perill
que pot suposar l’esmentat dipòsit en cas d’una hipotètica explosió.
Totes les explicacions tècniques i dels experts químics i mèdics
que l’Ajuntament ha facilitat no acaben de mitigar la por genera-
litzada existent en un barri històricament afectat tant per la seva
situació geogràfica –entre dues muntanyes, un riu i a prop de vies
de tren, autopistes i carreteres– com per les indústries que
l’envolten. Aquests factors contribueixen a què hi hagi entre els
veïns el sentiment generalitzat de viure en el barri més contaminat
del municipi i on, en la seva opinió, hi ha més casos de malalties
derivades de la pol·lució. Per això reclamen que es facin estudis
mèdics al respecte. Aquest neguit s’ha posat de manifest en les
dues assemblees que s’han fet al CEIP El Viver per parlar sobre
el succès de les pudors. El públic assistent ha al·ludit en diverses
ocasions a Can Sant Joan com un barri de tercera, discriminat de
la resta i poc valorat. La construcció del nou centre cívic als terrenys
de l’antic cinema Kursaal, o el projecte de fer un passeig que arribi
fins al centre de Montcada no acaben de pal·liar aquesta percepció.
Davant d’un sentiment tan arrelat cal que el Consistori posi fil a
l’agulla i analitzi el per què d’aquesta situació. Precisament un dels
objectius més manifestat pel govern municipal és el d’aconseguir
una ciutat cohesionada i això implica treballar per acabar amb la
percepció que hi ha barris de diferents categories. Precisament i,
sense desmerèixer la resta, Can Sant Joan ha estat un dels histò-
ricament més ha lluitat per aconseguir millores.
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Carles Guijarro
Portaveu del PSC

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Aportació decisiva per
als projectes de futur

José F. Márquez
Portaveu d’ICV EUiA

Podem estar satisfets, ja que una gran
part de les perspectives creades ara fa
un any per l’exercici 2005 han estat as-
solides, i encarem l’any 2006 ple d’opti-
misme amb la confiança d’aconseguir
novament els nostres propòsits. Pel que
fa al grup municipal ens hem pogut re-
forçar, en base a una previsió i una bona
planificació dels nostres tres regidors, i
que ha servir per consolidar-nos dintre
de l’equip de govern, en poder disposar
de tot una any, a diferència del 2004
quan vam assumir les responsabilitats de
govern una vegada iniciat el mandat.
Hem creat noves pautes i mètodes, que
ens han servit per sumar i créixer, a la
vegada que hem pogut arribar amb mes
facilitat els veïns i veïnes de Montcada,
donant-los informació de temes de sin-

Molta gent coincideix, quan en parles pel
carrer,  que l’aportació que està fent CiU
al govern municipal és decisiva, sobretot
en aquest darrer any, quan ha estat la pri-
oritat consolidar a l’Ajuntament una esta-
bilitat política i també econòmica  neces-
sàries pels projectes de futur de Montcada.
S’ha fet molt bona feina. Hem situat la
ciutat en una bona posició en camps com
el de la cultura – inici d’una nova biblio-
teca–, els esports– un nou estadi de fut-
bol–, l’habitatge, els serveis socials, els
reptes medi ambientals, o el desenvolu-
pament de les activitats econòmiques, in-
tentant reactivar el món del comerç i les
oportunitats per a la gent. Però encara
ens resta molt per fer, tenim molts reptes
per endavant. Reptes que vàrem assumir
amb un programa de govern per al de-

El govern municipal, liderat pel PSC, ar-
riba a finals d’aquest any amb un balanç
realment positiu. Aquest 2005 hem cre-
uat la línia de l’equador de mandat amb
181 projectes acabats o en marxa. Es
diu ràpid, però n’equival a un cada qua-
tre dies, una xifra inimaginable per a
qualsevol municipi de les nostres carac-
terístiques. Sens dubte, els socialistes de
Montcada i Reixac hem apostat per les
persones –per les polítiques socials- do-
nant forma a una ciutat agradable, neta,
verda i cívica. Amb l’ajuda de la ciuta-
dania, estem canviant Montcada. En
breu, els nostres joves no hauran de sortir
fora per anar al cinema i disposaran d’un
estadi de futbol amb gespa artificial; amb
el nou CAP reduirem les cues i millora-
rem l’assistència sanitària; el nou audito-

cenni 2000 a 2010. Estem a mig camí.
Molts d’ells vinculats a compromisos
d’altres administracions, Generalitat,
Diputació de Barcelona,…. El soterra-
ment del TGV, línia de França, el soter-
rament de la C-17 per Mas Rampinyo,
un nou Centre d’Assistència Primària,…
la major part compromisos del darrer
Govern de la Generalitat que com a
grup municipal vàrem lluitar per que
fossin realitat el més aviat possible. En
aquestes festes nadalenques volem rei-
terar el nostre compromís per
Montcada i els seus ciutadans. Estem
disposats a treballar per la ciutat amb
energies renovades, perquè com molts
de vosaltres, també portem Montcada
al cor. En nom del grup municipal de
CiU, us desitjo que tingueu un feliç 2006.

Teodoro García
Portaveu del PPC

Futur preocupant

La valoració que fem des del Partit Popu-
lar sobre l’any que ara acaba, no és gens
favorable. Si analitzem els pressupostos
municipals per l’any vinent, veiem que les
xifres que ens presenta el govern de
Montcada són molt preocupants. El deute
que acumula l’Ajuntament a través de crè-
dits, censos, compromisos, etc... ens pro-
dueix una gran intranquilitat, donat que hi-
poteca durant molts anys possibles noves
inversions. Això és degut a l’excesiva des-
pesa en la realització d’obres d’una enver-
gadura desproporcionada als recursos: pis-
cina, biblioteca, auditori, estadi de futbol,
etc... Però la nostra actual preocupació és
pel futur soterrament de la línea de tren
de Barcelona a França. S’estan duent a ter-
me vàries gestions amb les diferents ad-
ministracions competents, i malgrat no

sabem del tot el seu contingut, ens temem
una nova claudicació de l’equip de go-
vern amb un soterrament “parcial”. I això
Montcada no s’ho pot permetre. En re-
ferència a aquesta polèmica, el diari A Fons
Vallés del passat 1 de desembre, recull unes
declaracions de l’alcalde on manifesta:
“l´obscurantisme al que ens ha sotmès el Govern
del Partit Popular durant el seu mandat propo-
sant un traçat impossible i que l´anterior govern
municipal no va dubtar en acceptar”. Vull re-
cordar-li al Sr. Alcalde, que no diu la veri-
tat o el que és el mateix, que menteix. La
proposta del nou traçat es va fer l’any 1989,
és a dir, amb un Govern de l’Estat presidit
pel seu partit, el PSOE. I el que no es pot
fer, és enganyar els ciutadans i res-
ponsabilitzar de tots els problemes de la
humanitat i per sistema al Partit Popular.

gular interès i sensibilitats com el projec-
te Kursaal, les ordenances fiscals, el TGV
o els problemes del món obrer entre
d’altres. El nostre objectiu pel 2006 es
coordinar encara amb mes eficàcia, les
tasques del grup municipal i per tant de
l’Ajuntament, amb les d’organització po-
sant les bases i recursos perquè així sigui.
Farem un seguiment mes acurat de les
necessitats del nostre municipi, prioritzant
els criteris que defineixen el nostre perfil
polític. Per ICV-EUiA creiem que tant
important, o més, són el projectes de l’es-
tadi de futbol, el complex esportiu
Montcada-Aqua, l’auditori i biblioteca,
com la millora dels aspectes més socials, i
aplicar els PERIs de Can Sant Joan i de la
Font Pudenta, enllaçant-los amb la millo-
ra del barri de La Ribera ja iniciat.

Seguim treballant per
canviar Montcada

El 2006, uny esperançador
per ICV-EUiA

ri i la nova biblioteca són ja, acabades de
començar les obres, un referent per a
d’altres ciutats; el conveni signat amb
Valentine treu la factoria del nucli urbà i
permet al seu lloc la construcció de zo-
nes verdes i prop de 500 vivendes, part
d’elles de protecció oficial; amb el so-
terrament de la línia de França, com amb
el de la C17 i el de la línia de Puigcerdà,
aconseguirem una ciutat més cohesio-
nada; els centres cívics de Can Sant Joan
i de La Ribera, amb les obres ja en mar-
xa, dotaran aquests barris dels equipa-
ments que necessiten i es mereixen; la gent
gran del centre de la ciutat ho té més
fàcil per anar del carrer Major al carrer
Domènec Fins amb les noves escales
mecàniques... I no ens cansem. Seguirem
treballant per Montcada i Reixac.

Marta Aguilar
Portaveu d’ERC

Portaveus municipals

En l’última edició del 2005 La Veu ha demanat als grups municipals que facin
una valoració del que ha estat l’exercici polític incidint en allò que ha estat
positiu i en el que cal millorar.

Fa just un any en aprovar-se els pres-
supostos del 2005 ERC avançava que
amb el pla d’inversions prevists entràvem
en una dinàmica perillosa que condicio-
naria els governs dels futurs mandats. Una
proposta d’aquelles característiques ens lli-
gava de mans i no permetria un canvi de
filosofia inversora ni en infraestructures
ni en serveis, a l’hora que obligaria a exer-
cir més pressió fiscal al ciutadà per conti-
nuar mantenint només els serveis que te-
nim avui. Els pressupostos que s’aproven
pel 2006 on es contemplen i ja es comp-
tabilitzen les inversions que es van anunci-
ar l’any passat, confirmen i ratifiquen la
nostra valoració. La dinàmica ha deixat
de ser perillosa per passar estar immersos
en una situació de risc. Aquestes inversi-
ons s’esdevenen un llast econòmic que ja

El govern no ha
aprovat el curs

Balanç de l’any polític

Què destacarien de la gestió? Quines són les perspectives
de cada grup per al 2006?

segur, arrossegarem en els mandats fu-
turs. Per fer front a aquesta situació no-
més hi ha 2 solucions possible: reduir les
despeses de manteniment que són els ser-
veis que rebem els ciutadans o bé aug-
mentar la pressió fiscal. En definitiva
“males solucions”. A tot això cal sumar-
li que els temes del dia a dia tampoc s’es-
tan gestionant bé. La crispació i el males-
tar es fa palès ens diferents àmbits, barris
i sectors a causa de la poca capacitat del
govern per gestionar els conflictes. En
definitiva, si parléssim de l’àmbit educa-
tiu a aquest equip de govern li faríem re-
petir curs, però com que estem en l’àm-
bit polític, de repetir... esperem que no!
Des d’ERC desitgem Bon Nadal a tot-
hom i per a Montcada i Reixac pel 2006:
El soterrament total de la línia de França.
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El món associatiu i cultural local,
abocat a la celebració del Nadal

ACTIVITATS NADALENQUES

Fins al 8 de gener Montcada i Reixac ofereix un ampli ventall de propostes, des de música clàssica a cinema 3D

sònia hernández

redacció

L’Ajuntament i les entitats
s’han unit per oferir un ampli
programa d’actes per celebrar
el Nadal. Alguns d’ells ja s’han
dut a terme, en la majoria dels
casos amb molt èxit, però en-
cara resten alguns dels plats
forts, com ara les audiències
del Pare Noël o els patges dels
Reis d’Orient, les festes de Cap
d’Any, el Concert d’Any Nou
o l’activitat estrella: la cavalca-
da de Reis. Ja fa dies que el
Pare Noël passeja pels barris
de Montcada. El 23 anirà al
Centre Cívic l’Alzina de Terra
Nostra. D’altra banda, també
el dia 23 a la tarda faran cagar
el tió al Centre Cívic de Can
Cuiàs, on també es durà a ter-
me la ludoteca fins al 30 de
desembre –en tancar aquesta
edició era previst que comen-
cés el dia 22– i entre el 2 i el 4
de gener. L’AVde la Ribera
també fa la seva festa de
Nadal, serà durant tota la tar-
da del dia 24 de desembre.

Molt de teatre. Després de
les celebracions en família de
la nit i el dinar de Nadal, La
Unió proposa una sortida al
teatre diumenge 25 de desem-
bre per veure la representació
Mentiders, al teatre Borràs. I se-
guint amb teatre, La Unió tam-
bé ha organitzat la representa-
ció dels Pastorets a càrrec del
seu grup de teatre, dilluns 26
de desembre i dissabte 7 de
gener. En la mitja part de l’es-
pectacle del dia de Sant Este-
ve s’inaugurarà l’exposició 25
anys de Pastorets a la Unió. I no
són els únics que ofereixen
aquesta història, ja que Els Ti-
telles del Gran Casino també

clàssic nadalenc

 >> Una de les carrosses que es van poder veure a la cavalcada de Reis de l’any passat

ARXIU

han organitzat la seva repre-
sentació dels Pastorets, el ma-
teix dia 26. L’Auditori ofereix
el dia 29 l’actuació de Quico
el Célio, el Noi i el Mut de Fer-
reries, que presenten Lo misteri
de Nadal, una revisió molt per-
sonal dels temes més clàssics
del Nadal en cançons, contes,
rondalles, poesies i, fins i tot,
rumbes. Un altre espectacle
destacat és el Concert d’Any
Nou. En aquesta ocasió actu-
arà l’Orquestra de Cambra de
l’Empordà i el Cor Harmonia
Calallenc el 8 de gener a l’es-
glésia de Santa Engràcia, i in-
terpretaran El poema de Nadal
de J.M. de Sagarra. Els diners
recaptats amb la venda d’en-
trades es destinaran en un 50%
a Càrites Montcada i un 50%
a ACAPS Montcada.

Cinema, festes i Reis. Les
propostes també inclouen ci-
nema, ja que el 27 i el 30 de
desembre es projectarà el film
Galàctica, un viatge pel nostre sis-
tema solar, en tres dimensions,
una de les grans apostes de
l’Auditori per l’espectacularitat
de les imatges. Altres activitats
previstes són tallers de manua-
litats a l’AV de Montcada No-
va, entre el 27 i el 29 de de-
sembre, una sessió de conta-
contes a Can Cuiàs el 29, les
revetlles de Cap d’Any a la pis-
ta coberta, La Unió i l’ABI –a
Can Cuiàs es farà el dia 30– i
les cavalcades de Reis, a Mont-
cada i a Can Cuiàs. També hi
haurà trobades amb els carters
i patges reials, el dia 2 a la pista
coberta i el 4 a La Unió i a Can
Cuiàs. a La Unió també es farà
la tradicional Fira Reis el 4 de
gener. Vegeu tots els actes i ho-
raris a l’Agenda de la pàg. 25.

Fa 12 anys uns joves actors van
coincidir fent un espectacle
nadalenc. Van decidir crear un
altre muntatge basat en les
històries que antigament els
cecs anaven explicant de poble
en poble. Així, han anat recollint
les nadales i les històries
tradicionals de Catalunya i les
han passat pel sedàs del bon
humor. El resultat és l’espec-
tacle Lo Misteri de Nadal, pro-
tagonitzat per Quico el Célio, el
Noi i el mut de Ferreries, que a
Montcada es podrà veure el
proper 29 de desembre a l’Au-
ditori. És una de les grans apos-
tes de la sala municipal, ja que
aquest muntatge va néixer amb
la voluntat de crear un clàssic
nadalenc, amb les nadales que

tothom ha sentit al-
guna vegada, les
històries i les can-
çons que acompa-
nyen les tradicions
pròpies, i ho han
aconseguit, ara te-
nen a les seves
mans un autèntic
compendi del patri-
moni dels costums
nadalencs cata-
lans, que van molt
més enllà del tió i
els Pastorets . En
tots aquests anys
de trajectòria, l’es-
pectacle ha captivat
milers d’espectadors que han
celebrat el muntatge, contribuint
a què de veritat sigui un clàssic

‘LO MISTERI DE NADAL’, A L’AUDITORI MUNICIPAL

ARXIU

imprescindible al Nadal, l’èpo-
ca de l’any més rica en
tradicions. SH
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el nadalen 2 minuts

ABI> Música i aperitiu

Música tradicional al Nadal de l’ABI
L’Associació Benèfico-Instructiva (ABI) va donar la ben-
vinguda al Nadal amb el seu tradicional aperitiu, el
passat 18 de desembre, animat amb la música de la
formació Els amants de Lulú. SH

SÍLVIA ALQUÉZAR

FUNDACIÓ CULTURAL> Estudiar els costums

La Història Sagrada i la científica
La Fundació Cultural investiga la història i els costums
locals. Entre aquests, no podia mancar la celebració
del Nadal, que l’entitat va començar el passat 21 de
desembre amb la inauguració del pessebre. SH

LLUÍS MALDONADO

LES CORALS I> Cant de Nadal

Concert intergeneracional
Les corals de l’Associació Musical Giravolt, del Cen-
tro Aguileño, del Casal de Gent Gran Casa de la Mina
i del Casal de Gent Gran de Montcada van fer un reci-
tal conjunt el 17 de desembre al Casino de Terra Nostra
i el 18 a l’església de Can Sant Joan, amb gran èxit. SH

LLUÍS MALDONADO

LES CORALS II> Veus, piano i guitarra

Cançons de Nadal a l’Església
L’Escolania de Montcada i la coral de la Mare de
Déu del Turó es van unir diumenge 18 de desembre
per oferir un concert conjunt a l’Església de Santa
Engràcia, que es va omplir de gom a gom. SH

SÍLVIA ALQUÉZAR

PARE NOËL II> Visita a la Font Pudenta

Cercavila pel barri i xocolatada
L’Associació de Veïns de Font Pudenta-Muntanyeta va
preparar una recepció el 18 de desembre al Pare Noël,
que ja passeja pels carrers de Montcada per conèixer els
nens a qui els ha de portar regals. A més de voltar pel
barri, el màgic personatge va poder prendre xocolata
desfeta, per gentilesa de l’entitat veïnal. SH

PILAR ABIÁN

FIRA DE SANTA LLÚCIA> Els preparatius

Avets, flors, joies, regals i artesania
Una trentena d’artesans i entitats va prendre part a la
darrera edició de la Fira de Santa Llúcia que es va dur
a terme a la rambla dels Països Catalans entre el 16 i
el 18 de desembre, per preparar el Nadal com cal. SH

SÍLVIA ALQUÉZAR

PESSEBRISTES> Totes les escenes

Exposició de pessebres a Santa Engràcia
Fins al 7 de gener es pot visitar a l’Església de Santa
Engràcia la mostra de pessebres realitzada per l’Agru-
pació de pessebristes de Montcada. Allà es poden veure
els moments més destacats del naixement de Jesús. SH

SÒNIA HERNÁNDEZ

PARE NOËL A CAN CUIÀS> Escalfant motors

Els primers desitjos per a la Nit de Nadal
La Nit de Nadal és una de les més màgiques de les que
s’apropen. És la nit del Pare Noël. Per preparar una
nit tan destacada, l’entranyable ancià va venir per par-
lar amb els veïns de Can Cuiàs el 17 de desembre. SH

LLUÍS MALDONADO

ENCESA DE LLUMS> L’inici oficial

Polítics i comerciants il·luminen la ciutat
Un dels primers actes nadalencs al municipi va ser
l’encesa oficial dels llums dels carrers, que es va dur
a terme el passat 2 de desembre a la Casa de la Vila.
Malgrat la pluja, els llums nadalencs van començar a
il·luminar Montcada. SH

SÒNIA HERNÁNDEZ

CASAL DE LA MINA> El primer pessebre

Atents a les tradicions
El Casal de Gent Gran Casa de la Mina va encendre el
seu pessebre públicament el passat 12 de desembre, en
el decurs d’un acte que també va servir per homenatjar
els usuaris del centre més grans de 90 anys i que va
marcar l’inici de les celebracions al Casal. SH

LAURA GRAU

PARRÒQUIA DE CAN SANT JOAN> A Betlem

La iconografia catòlica
La comunitat catòlica viu especialment aquestes dates.
L’esglèsia de Sant Joan Baptista de Can Sant Joan també
ha instal·lat el seu pessebre per recordar i commemorar
el naixement de Jesús a Betlem ara fa 2006 anys. SH

SÍLVIA ALQUÉZAR

Més enllà del sentit religiós –cristià– d’aquestes dates,
el Nadal és per a la majoria de gent un destacat període
vacacional que significa tenir més temps per a l’oci i el
lleure, que en molts casos es dedica a la participació en
actes socials. Sabedors d’aquest fet, la majoria de les
entitats del municipi programen actes per compartir
amb tota la ciutadania on, com no podria ser d’una
altra manera, els més petits tenen un paper destacat.
Aquests actes s’estan duent a terme al municipi ja des
de començaments del mes de desembre, i entre ells han
destacat les inauguracions dels pessebres, les visites del
Pare Noël i els concerts de les diferents corals del
municipi. Aquesta ha estat la primera part –la dels
preparatius– d’una llarga celebració. Es tractava de pre-
parar l’ambient, l’esperit per arribar als dies clau amb
els deures fets –el guarniment, els regals i els ànims a
punt– per gaudir el màxim dels moments més màgics
que entre tots han preparat. LR

Temps de germanor i participació



30 2a quinzena
desembre 2005 cultura

sílvia díaz
montcada

 >> L’alcalde mostra l’última obra del difunt  Joan Capella

LLUÍS MALDONADO

Art a bon preu
pilar abián
montcada

els artistes

 >> Artistes participants al Mercat d’Art, amb Morral, primera a la l’esquerra

Pintures, escultures, ceràmiques,
fotografies i peces d’artesania
a bon preu són el reclam del
Mercat d’Art que hi ha a la
Casa de la Vila obert fins al 8
de gener. La iniciativa, que va
sorgir d’artistes locals al voltant
de l’anomenat Grup Blau i que
ara organitza l’Ajuntament, ar-
riba a la novena edició amb
l’absència destacada de dos dels
seus fundadors, Joan Capella i
Carles Vilalta. El seu record va
estar present durant la inaugu-
ració feta el 13 de desembre.

La regidora de Cultura, Amèlia
Morral (CiU), va deixar cons-
tància de l’aportació que amb-
dós van fer al moviment artís-
tic del municipi. Alhora, l’edil
va fer una invitació al públic a
comprar art en unes dates molt
proclives al consum desmesu-
rat. “Adquirint obres en el
Mercat d’Art podem fer
bons regals, amb el valor afe-
git que té qualsevol obra
d’autor”, va dir.

Varietat. El preu màxim de
venda de les peces exposades
és de 400 euros, tot i que n’hi

 FOTOS: PILAR ABIÁN

Susana  Aranda
Amb 25 anys, hi
participa per prime-
ra vegada. Va pre-
sentar-se a la con-
vocatòria després de veure
publicada la notícia a La Veu.
“És una bona manera de donar
a conèixer els artistes locals,
que no tenim gens fàcil això
d’exposar”. Susana ha mostrat
la seva obra anteriorment a

l’Espai Jove Can Tauler. PA

Clara Cardona
Ha participat en
totes les edicions
del Mercat d’Art.
“Iniciatives així
ajuden a acostar l’art al públic”
diu i alhora, afegeix: “No hi par-
ticipo només per vendre, els
meus  no són cars si valores
les hores treballades.”. PA

L’Ajuntament ha presentat la
Guia Agenda i el calendari, ja
tradicionals en aquestes dates, i
que es troben a disposició dels
ciutadans als equipaments
municipals, centres cívics o en-
titats. Les dues publicacions es
van presentar el passat 20 de
desembre a l’Auditori. Les
imatges que il·lustren l’almanac
i part de la Guia Agenda cor-
responen a l’exposició Montcada

ahir i avui, dels membres de
l’Agrupació Fotogràfica de
Montcada (AFMiR) Òscar
Barcons i Àngel Henares, que
contraposa imatges del passat
de racons del municipi amb el

seu estat actual. S’han editat
3.000 calendaris de paret i 3.000
de taula. De la Guia Agenda
s’han editat 5.000 exemplars.
Aquesta és una publicació mu-
nicipal que, a més de la seva uti-
litat com a agenda, inclou in-
formació sobre diferents ser-
veis locals, a més de diversos
plànols i un complet directori
d’adreces i telèfons, també de
les entitats. La presidenta de
l’Àrea de Presidència, Ana
Rivas (PSC), va remarcar la uti-
litat de la Guia Agenda: “Amb
aquesta publicació es pot
trobar en un mateix docu-
ment tota la informació ne-
cessària per conèixer el mu-
nicipi. A més, enguany ens

hem dedicat de manera es-
pecial als centres escolars
perquè tothom els conegui”,
va explicar.
Per la seva banda, l’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC), va
posar de manifest la rellevància
que les dues publicacions han
adquirit, ja que “estan plena-
ment consolidades i accep-
tades entre els veïns, que re-
coneixen el servei que fan”.
L’edil també va voler agrair
públicament la col·laboració de
totes les empreses que han fet
possible les dues publicacions.

Homenatge. Coincidint amb
la presentació de la Guia i el
Calendari, l’Ajuntament va re-

tre un homenatge al pintor lo-
cal Joan Capella, qui, poc abans
de morir, va fer la seva versió
del logotip municipal, utilitzat
pel consistori per felicitar el
Nadal. Els presents a l’acte van
ovacionar la figura de Capella,
mentre l’alcalde recordava la
voluntat d’entregar l’aquarel·la
original a la seva vídua l’origi-
nal que el pintor va entregar al
Consistori.

Fotos que comparen la Montcada d’ahir i d’avui il·lustren els almanacs

>> IX Mercat d’Art

L’Ajuntament distribueix el
Calendari i la Guia Agenda

 >> Portada de la Guia Agenda

que es poden adquirir per 30.
El pintor montcadenc Josep M.
Pons –un dels veterans, que ha
participat en totes les edicions–
reconeix que és difícil posar preu
a una obra i que el públic sovint
no valora l’esforç que hi ha al
darrera: “Fer un quadre su-

posa moltes hores  i un tre-
ball artístic que difícilment es
pot quantificar”. Al Mercat en-
guany hi participen 21 artistes,
dels quals 15 resideixen al mu-
nicipi. Si bé alguns repeteixen
d’anys anteriors, més de la mei-
tat participa per primer cop.
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Jordi Urbón reflexiona sobre
la infantesa i el pas del temps

>> Exposició a l’Auditori

sònia hernández

montcada

L’artista va ser finalista del Premi Nacional de Pintura Masoliver 2003

 >> La regidora de Cultura, Amèlia Morral, conversa amb Jordi Urbón

SÍLVIA ALQUÉZAR

Fins al proper 5 de gener es pot
visitar a l’Auditori Municipal la
mostra Realitat viscuda, de l’artista
Jordi Urbón (Puigcerdà, 1962),
que va ser inaugurada el passat
15 de desembre. Urbón va ser
finalista al Premi Nacional de
Pintura Juan Ramón Masoliver
amb l’obra Que es un soplo la vida.
Sobre aquesta, Urbón ha
explicat que “vaig voler fer un
petit homenatge a Carlos
Gardel alhora que tractava un
tema que m’interessa molt: el
pas del temps”.

Evocació de la infantesa.

De fet, la vintena d’obres que
conformen l’exposició reflexio-
nen sobre aquest tema i la in-
fantesa per ser  “un espai del
que vam sortir i mai més no
tornarem i que tenim present
durant tota la vida”, va deta-
llar Urbón. Les obres exposades
recullen la tasca realitzada els
darrers 8 anys per l’artista.
La regidora de Cultura, Amèlia
Morral (CiU), va remarcar que

la d’Urbón és la “darrera
exposició d’un any en què
podem estar molt satisfets
pel que respecta a les expo-
sicions a les sales municipals,
per la seva qualitat i la seva
quantitat”. Morral també va
fer al·lusió al Premi Nacional de
Pintura, “perquè fa possible
alhora ajudar els artistes en
la seva carrera i que Montca-
da pugui comptar amb la
presència d’artistes desta-

cats”, va explicar. En aquest sen-
tit, Urbón va explicar que el
premi li va servir per continuar
treballant però d’una manera
diferent, amb els ànims i la
satisfacció que donen els guar-
dons, però també amb el delit
de provar noves fórmules, “era
el moment de tancar el tema
que havia estat treballant fins
al moment i començar de nou
investigant altres vies”, va
comentar l’artista.

en 2 minuts...

Sessió de parelles lingüístiques
El proper 25 de gener el Servei Local de Català (SLC) organitza
una nova sessió del programa Voluntaris per la llengua, en el qual
un voluntari catalanoparlant es compromet a compartir una
hora setmanal amb un aprenent de català perquè aquest pugui
aprendre la llengua en els seus usos quotidians. A la trobada del
25 de gener es configuraran les parelles que hi prendran part a
la iniciativa. Els interessats es poden informar a l’SLC, al carrer
Domènec Fins, 15 o al telèfon 935 751 644. SH

�Estudis sobre l’aigua a Montcada
La Fundació Cultural Montcada va presentar el número 11
de la seva revista d’història local, Quaderns, el passat 21 de
desembre, coincidint amb la inauguració del seu pessebre.
La revista està centrada de manera especial en la relació que
el municipi de Montcada ha mantingut al llarg dels segles
amb l’aigua en totes les seves formes: fonts, rius, rieres, mi-
nes i riuades. Els diferents articles demostren com aquest ele-
ment natural ha format en bona mesura el caràcter i els cos-
tums dels montcadencs. Una altra part de la publicació es
dedica als records que conserven alguns montcadencs sobre
els jocs que els infants montcadencs duien a terme al carrer fa
algunes dècades. SH

�

LLUÍS MALDONADO

A tots i totes,A tots i totes,A tots i totes,A tots i totes,
A tots i totes,

Bon Any 2006Bon Any 2006Bon Any 2006Bon Any 2006Bon Any 2006!!!!!
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L’Escola
d’Adults reobre

la matrícula
dels cursos

laura grau
redacció

L’Escola d’Adults de Montcada
i Reixac, ubicada provisional-
ment a la rambla dels Països Ca-
talans, número 57 –al local dels
sindicats CCOO, USO i
CNT–, reobrirà el període de
matrícula a partir del 9 de gener
i fins a mitjan de febrer. Les per-
sones interessades a cursar
l’Ensenyament Secundari Obli-
gatori (ESO) o preparar-se per
a la prova d’accés a cicles
formatius de grau mitjà i supe-
rior encara són a temps d’a-
puntar-s’hi. A més, el centre
també ofereix classes de llengua
oral i escrita per a estrangers,
aprenentatge i perfeccionament
de la lectura i l’escriptura i
iniciació a l’anglès i a la infor-
màtica. Per als alumnes que no
poden assistir a classe l’escola
ofereix una aula d’autoformació
tutoritzada. Tots els cursos es
fan de manera provisòria al lo-
cal de la rambla dels Països
Catalans mentre es duen a terme
les obres de remodelació del
Casal Ramon Balsalobre de Can
Sant Joan, la seu habitual de
l’Escola d’Adults.

El caga tió, una tradició pagana
el retro-visor

Els pobles de la riba mediterrània feien un ritus similar a l’hivern per convocar el geni de la natura

joan bertrán
fundació cultural

ARXIU LA VEU

 >>  Nens de l’esplai SESA i monitors fent cagar el tió fa dos anys a la plaça de l’església

Picar un tronc tot cantant

és la versió moderna  i

lúdica de l’antic ritus

L’origen d’aquesta peculiar tra-
dició s’ha de buscar en pobles
de costums agraris de la riba
mediterrània els quals creien en
un geni de la natura que, a partir
de la tardor, quan la vegetació
entra en un període d’inactivi-
tat, es refugiava dins el tronc
d’un roure per dormir. Arriba-
des les festes del solstici d’hivern
–considerades per aquests po-
bles el naixement de la seva di-
vinitat: el sol–, picaven amb for-
ça els troncs dels roures alhora
que pronunciaven una pregària
per despertar el geni que allà
s’havia refugiat perquè ell, amb
el seu poder, fes germinar les
llavors plantades de poc i es-
bandís el fred i les tenebres de
l’hivern. En definitiva, que des-
vetllés la natura del seu son i
propiciés bones collites.La sem-
blança d’aquest ritus i el costum
infantil de fer cagar el tió és prou
evident.

Versió moderna. Picar un
tronc, tot cantant una cançoneta
i esperant la bona collita en for-
ma de llaminadures, és la versió
moderna i lúdica de l’antic ritus.
En altres temps, la collita era

molt més modesta que ara: un
grapat de figues secallones o
d’ametlles torrades ja feia feliç
la canalla. Una vegada el tió ha-

via cagat, es posava a la llar de
foc on cremaria durant tot el
cicle nadalenc. Els poders mà-
gics continuaven, ja que els nos-
tres avantpassats creien veure
entre les flames els esperits dels
éssers estimats ja desapareguts.
L’origen sagrat del tió va per-
durar en el record de la gent
durant segles i, malgrat ser con-
siderada pels cristians una pràc-

tica pagana, encara es tenia fe en
el seus poders, donant peu a
pràctiques força curioses. Una
mica de la cendra del tió barre-
jada a l’escudella assegurava a qui
la prenia que no moriria sense
confessió. Escampar una petita
quantitat de cendra pel camp, el
protegia de les temudes pedre-
gades i, a les cases, del malefici
de les bruixes.
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FUTBOL SALA. GRUP B DE LA DIVISIÓ DE PLATA

El Grundig acaba la primera volta
a dos punts del playoff d’ascens

El Grundig Mobile ha acabat la
primera volta de la lliga del Grup
B de la Divisió de Plata a la setena
posició amb 26 punts, a tan sols
dos del playoff d’ascens, després
de guanyar l’últim matx de l’any
a la pista del Perfiles Sintal de
Navarra, fins ara imbatut a casa,
per 1-3. L’inici de temporada va
ser  difícil, amb nombroses
lesions –Silami, Adilio, Cupim,
Jeff i José Rodríguez, entre
d’altres– que van mermar el po-
tencial de la plantilla, dissenyada
un any més per aconseguir el
desitjat ascens a Divisió
d’Honor. De fet, la primera
victòria a la competició no va
arribar fins a la tercera jornada,
el 24 de setembre, a la pista del
Manresa. L’assignatura pendent
del Grundig al principi de lliga
va ser guanyar a casa. El primer
triomf al pavelló Miquel Poblet
es va produir al desè matx, el 12
de novembre contra el Caspe de
Saragossa, després de quatre de-
rrotes consecutives davant de
l’afició local.

Els triomfs. El conjunt mont-
cadenc va tocar fons amb la do-
lorosa derrota contra el Marfil
Santa Coloma a casa, una victò-
ria encarrilada que es va deixar
escapar incomprensiblement als
darrers instants. A partir d’aquí,
el Grundig va iniciar la reacció,
que ha quedat palesa amb la ratxa
actual de set partits consecutius
sense conèixer la derrota, sent
l’únic equip que ha aconseguit
fins ara aquests números. La
remuntada a la classificació ha
coincidit amb el retorn d’homes
importants com Silami, lesionat,
i David Mora, que va complir
una sanció de 4 partits. Des del

sílvia alquézar
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Magalhaes:
‘Encara podem
ser campions

de grup’

>> EL TÈCNIC

-Quin balanç fa de la prime-
ra volta?
No ha estat bona. Som un
equip fet per ascendir i estar a
dalt. Les lesions ens han condi-
cionat al principi però, en
realitat, la ratxa d’ara entra dins
de la normalitat perquè som
una plantilla feta per pujar. Si
a qualsevol equip li treuen de
cop 4 jugadors, no estaria on
estem ara nosaltres.
-Com veu la segona volta?
És un grup molt igualat. El
València està fort i considero
que, amb tots els respectes, el
Pinseque i l’Eivissa no aguan-
taran fins al final. Estan per
demèrits de conjunts com el
Barça, el Marfil o nosaltres.
Encara podem ser campions. -
Quina és la clau de l’èxit de
les últimes 7 jornades?
La contundència en defensa.
Som un equip fort al darrera,
encaixem pocs gols. Hem de
seguir en aquesta línia de joc
per mantenir la ratxa positiva.
-Els reforços són molt ne-
cessaris, no?
Per suposat, som una plantilla
curta i és fonamental reforçar
l’equip, si volem afrontar la rec-
ta final de la lliga amb garanties.

 >> Marcello Magalhaes

L’equip, que ha encadenat una ratxa de set matxs sense perdre, va guanyar l’últim partit de l’any a Navarra

RAFA JIMENÉZ

triomf davant del conjunt
aragonès, el Grundig ha sumat
16 dels 18 punts possibles.
L’equip de Marcello Magalhaes
ha guanyat 8 matxs, n’ha empa-
tat 2 i n’ha perdut 5, 3 dels quals
a Montcada. El conjunt s’ha con-
vertit en la segona millor defensa
del Grup B, amb 48 gols encaixats
en 15 jornades, només superat
pel València, el campió d’hivern,
amb 37. El màxim golejador de
la plantilla és Gerard Esteller,
amb 16 dianes. El Grundig ju-
garà el primer matx del 2006 al
pavelló Miquel Poblet contra el
Sícoris, vuitè amb 25 punts. El
Grup C està força igualat, amb
11 punts de diferència entre el
primer i el desè.

EDESIO ARRIBA A MONTCADA EL DIA 27

L’internacional Edesio comen-
çarà a entrenar amb el Grun-
dig Mobile el 27 de desembre.
El jugador, un dels noms
propis del futbol sala estatal,
va coincidir amb Cupim al Pla-
yas Castellón de Divisió d’Ho-
nor. Edesio és un dels dos re-
forços que incorporarà el Grun-
dig Mobile en el mercat de de-
sembre. L’últim fitxatge, que la
directiva farà públic l’última
setmana de l’any, també és de
qualitat i experiència contras-
tada a la màxima categoria
estatal. Aquestes novetats
supliran les absències d’Adilio
–amb una lesió al genoll que

els reforços

l’allunyarà de les pistes fins a
la recta final de la lliga– i
Marcelo Silva, al qual el club li
va rescendir el contracte a prin-
cipi de novembre. “Esperem
que s’adaptin bé i la seva
aportació sigui decisiva en la
lluita per l’ascens”, ha dit el
president, Eusebio Carrero, qui
s’ha mostrat satisfet de la ratxa
positiva de resultats: “L’impor-
tant és que estem vius en el
nostre objectiu de l’ascens”.
Respecte a la segona volta, el
màxim responsable de l’entitat
confia que la plantilla tingui més
sort que a la primera en qüestió
de lesions. SA

sílvia alquézar
redaccióLes dades de la 1a volta

7è classificat amb 26 punts

A 2 punts del playoff d’ascens

8 victòries (5 a fora i 3 a casa)

2 empats i 5 derrotes

Màxim golejador:
Gerard Esteller (16 gols)

Únic equip de la lliga amb
7 partits seguits sense perdre

+ de 6 lesionats

>

>

>

>

>

>

>
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La Salle Montcada ha arribat a
un acord amb el Grup ISTE,
constructors i promotors d’ha-
bitatges de Montcada i Reixac,
per esponsoritzar els equips
femenins del club durant dues
temporades. L’acord, signat re-
centment, es va fer públic el 15
de desembre en un acte a
l’Ajuntament al qual van assistir
l’alcalde, César Arrizabalaga; el
regidor d’Esports, Juan Parra,

>> HANDBOL. Primera Catalana

El Grup ISTE patrocina els
equips femenins de La Salle

 >> El Valentine va fer un mal partit a la pista de l’Alaior de Menorca

El Valentine perd a la pista de
l’Alaior l’últim matx del 2005

>> BÀSQUET MASCULÍ. Grup C de la Lliga EBA

SÍLVIA ALQUÉZAR

 >> D’esquerra a dreta, Parra, López, Maresma, Subirana i l’alcalde durant la presentació oficial de l’acord

SÍLVIA ALQUÉZAR
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montcada
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El Montcada encaixa
dues derrotes seguides

>> BÀSQUET FEMENÍ. Primera Catalana

El Valentine femení ha perdut
els dos últims partits de lliga.
El primer va ser l’11 de
desembre a la pista del Lluïsos
de Gràcia, amb qui va caure
derrotat per 55-48. En l’últim
matx de l’any, el dia 17 a la pis-
ta coberta, l’equip local es va
veure superat per l’Olot per 67-
73. El Valentine es troba a
l’onzena posició del Grup
Segon de Primera Catalana amb
5 victòries i 7 derrotes.

L’anàlisi. El nou tècnic, Marc
Fabregat, es va fer responsable
de la plantilla a principi de
desembre, coincidint amb la
reestructuració del CB Mont-
cada a causa de la destitució de
l’entrenador del sènior B mas-
culí. El fins llavors tècnic del
Valentine femení, Gregorio
Fajardo, es va fer càrrec del
conjunt masculí de Primera Ca-
talana. Fabregat, que també
juga de pivot a l’equip EBA, ha
reconegut que la plantilla ha
notat el canvi a la banqueta: “El
bloc encara ha d’acabar d’assi-
milar els meus sistemes de joc.
El parèntesi de la lliga per les
festes de Nadal ens anirà bé”.
Encara resten tres partits perquè

sílvia alquézar
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 >> Marc Fabregat

SÍLVIA ALQUÉZAR

L’EQUIP DE JAUME PUIG ACABA L’ANY
AMB UNA VICTÒRIA AMB EL BARBERÀ

el masculí

La Salle masculí s’ha acomia-
dat del 2005 amb una victòria
còmoda davant del Barberà per
31-19. El triomf ha permès al
conjunt que entrena Jaume Puig
pujar un lloc a la classificació
del Grup B de Primera Catala-
na. Ara és quart amb 10 punts,
a només un del tercer i a tres
del segon. Respecte al darrer
matx, jugat al pavelló Miquel
Poblet el dia 17, el rival només
va oferir resistència a la prime-
ra part. El Barberà va aguantar
els primers minuts, fins a
l’empat a 6 en el marcador. A
partir d’aquí, el conjunt montca-
denc va obrir una diferència de
quatre gols (11-7) gràcies so-
bretot a ràpids contraatacs.
Quan semblava que s’havia
aconseguit un avantatge ampli,

 >> La Salle masculí s’ha acomiadat del 2005 amb una victòria còmoda

amdbós del PSC; el president
de l’entitat, Josep Maresma; i el
president i el conseller delegat
de l’empresa, Ramon Subirana
i Julián López, respectivament.

Valoracions. Un dels punts
importants del conveni consis-
teix en la renovació de l’equi-
patge dels tres conjunts
femenins –dos sèniors i un
cadet. “Em fa il·lusió donar
suport als equips femenins
perquè sempre tenen més

problemes per trobar es-
pònsors”, va dir López, ex-
jugador de La Salle. Per la seva
banda, el president del club va
agrair el suport econòmic
d’ISTE i va avançar que les sec-
cions femenina i masculina tin-
dran patrocinadors diferents:
“L’espònsor actual, Apisè-
rum, se centrarà en exclusiva
en els conjunts masculins, per
tant, disposarem de més re-
cursos per invertir en els
diferents equips del club”.

el Barberà es va acostar en
l’electrònic fins al 12-10.
Després d’un temps mort de
Puig, l’equip va tornar a
augmentar la diferència fins al
15-10 de la mitja part. A la re-
presa, La Salle va saber admi-
nistrar la renda i aprofitar la
davallada física dels visitants a
causa de la seva manca de
banqueta, amb només quatre
canvis, dos dels quals eren
porters. La victòria és important
perquè s’ha produït després de
dues derrotes consecutives, a
la pista del Palautordera per 29-
23 el 3 de desembre i contra La
Canonja a casa per 26-27 en el
primer matx de la segona volta.
L’objectiu de La Salle és aca-
bar entre els tres primers i ju-
gar la fase d’ascens. SA

acabi la primera volta de Prime-
ra Catalana. La competició es
reprendrà el 15 de gener, tot i
que el dia 8 el Valentine jugarà
el partit a la pista del Sant Adrià,
previst per al darrer cap de set-
mana de mes. El tècnic espera
sumar dues victòries i millorar
la classificació. “Tenim uns
matxs complicats contra el
Sant Adrià i el Santa Coloma
a domicili, però n’hem d’in-
tentar guanyar un dels dos i
assegurar-nos el triomf a casa
contra el Ronda, un rival
directe a la zona mitja de la
classificació”, ha dit Fabregat.
El Valentine farà una setmana
de vacances i reprendrà
l’activitat el 28 de desembre.

LLUÍS MALDONADO

El Valentine masculí va perdre
a la pista de l’Alaior de Menor-
ca per 75-57 en l’última jornada
del 2005. Els montcadencs van
jugar per sota de les seves possi-
bilitats i van estar poc encertats
en atac. En defensa, l’equip lo-
cal no va saber aturar el pivot
Juan Murillo, que va fer 28
punts, va agafar 13 rebots i va
rebre un total de 15 faltes, aca-
bant amb el joc interior del
Montcada i eliminant els joves
pivots Marc Fabregat i Albert
Griso en 7 i 12 minuts, respec-
tivament.

Partits claus. A manca d’un
matx perquè acabi la primera
volta, el Valentine és a la setena
posició del Grup C de la Lliga
EBA amb 7 derrotes i 7 victò-
ries, a dos triomfs de la zona
del playoff d’ascens. El tècnic,
César Saura, ha reconegut que
el balanç fins ara és una mica
irregular: “La lliga està molt
igualada i això fa que, tot i ha-
ver perdut 7 partits, encara
estiguem a dalt i amb opcions
de jugar el Campionat d’Es-
panya”. El Montcada jugarà les
dues pròximes jornades al

pavelló Miquel Poblet, ja al mes
de gener, i ho farà contra rivals
directes. El dia 15 s’enfrontarà
al Granollers en el darrer matx
de la primera volta, mentre que
el 22 rebrà la visita de l’Olesa.
“Si els guanyem, podem si-
tuar-nos bé de cara a quedar
entre els tres primers

classificats i lluitar per una de
les places d’ascens”, ha dit
Saura. El Montcada no farà
vacances amb motiu de les festes
de Nadal, tot i que sí reduirà el
nombre d’entrenaments setma-
nals. El Valentine no té intenció
de modificar la plantilla coinci-
dint amb el mercat d’hivern.

esports
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El CD Montcada viu una situa-
ció complicada després dels dar-
rers resultats, on en quatre partits
només ha sumat dos punts.
L’equip es troba a la dotzena
posició del Grup Primer de Pre-
ferent Regional amb 16 punts, a
tan sols un de les posicions de
descens. En aquest mes de de-
sembre, el conjunt local ha per-
dut contra el Taradell per 1-2 i el
Mollet per 0-1 a casa, mentre que
ha empatat a zero contra l’Esca-
la al camp municipal de la Font
Freda i a un gol amb el Mataró a
domicili. En paraules de l’entre-
nador, Toni Carrillo,  “la planti-
lla ha rebut massa poc premi
per al joc que ha fet”.

Canvis a la plantilla. La his-
tòria s’ha repetit al llarg de les
últimes quatre jornades. A la pri-

>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El Montcada punxa i es ja
és aun punt del descens

sílvia alquézar
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 >> El migcampista Ricki Vega torna a la plantilla per reforçar el Montcada

El Sant Joan torna al bon camí
>> FUTBOL. Grup Novè de Segona Regional

 >> El Sant Joan ha acabat l’any amb una bona ratxa de resultats

mera part, l’equip juga bé, dis-
posa d’ocasions per marcar,
però no acaben en gol. A la re-
presa, apareixen els nervis per-
què la pilota no arriba al fons
de la xarxa. Al final, el rival es
veu amb opcions de treure un
resultat positiu, crea una opor-
tunitat i marca. “Estem en una
dinàmica rara, crec que és un
problema sobretot psicolò-
gic”, explica Carrillo, qui afir-
ma que s’hauran de fer alguns
canvis per sortir de la situació.
De fet, el tècnic compta amb el
suport de la directiva, que l’ha
ratificat en el càrrec.  “Confiem
en el tècnic i en el projecte.
Creiem que al final estarem
a dalt”, ha indicat el vicepresi-
dent del club, Gonzalo Frasne-
do, qui reconeix que el conjunt
viu moments delicats i que el
més important és mantenir la
tranquil·litat.

La directiva, presidida per
Antoni Alcalà, ha fet pública la
rescissió del contracte del mig-
campista Albert Martínez i de
l’interior esquerre Joël perquè
el seu rendiment no s’ajusta a
les expectatives creades a prin-
cipi de temporada. D’altra ban-
da, el club ha recuperat el tam-
bé migcampista Ricki Vega, que
va abandonar la disciplina del
Montcada a final de la cam-
panya anterior per motius
professionals. A més, l’entitat
també té previst fitxar un da-
vanter centre de qualitat i renom
per millorar l’aspecte ofensiu de
l’equip –només ha marcat dos
gols als últims 4 partits– i aju-
dar el capità Sergio, que enguany
no està tenint tanta sort de cara
a porteria. “Tenim jugadors
que en una altra situació, si
les coses anessin bé, serien
positius, però els falta aga-

far la responsabilitat sobre-
tot de cara a gol” , opina
l’entrenador, qui ha avançat en
el moment de tancar aquesta
edició que no es descarten més
canvis en el si de la plantilla.
El CD Montcada és a tan sols
un punt de les posicions de des-
cens, però la igualtat del grup
fa que la zona mitja-alta de la
classificació no estigui tan llu-
nyana, a només a 5 o 6 punts.
De la zona d’ascens està a 13
punts de diferència.

El Sant Joan s’ha retrobat amb
els triomfs durant el mes de
desembre, amb l’obtenció de 7
punts dels 9 possibles. Els
homes de Rafa González van
guanyar l’últim matx de l’any
davant del Mollet B a domicili
per 0-3, amb dos gols de Juan
Carlos i 1 d’Ivan. L’equip
montcadenc va aconseguir una
victòria còmoda, ja que va deixar
sentenciat el partit a la primera
meitat. A les jornades anteriors,

el Sant Joan va aconseguir un
meritori empat a un a casa con-
tra el Molletense, el líder destacat
de la categoria, i va vèncer el
Martorelles a domicili per 1-2.
El conjunt local es troba a la
cinquena posició del Grup Novè
de Segona Regional amb 26
punts, a només 3 de la promoció
d’ascens.

Descans. El club farà vacan-
ces fins al 28 de desembre. En

PILAR ABIÁN

SÍLVIA ALQUÉZAR

El CD Montcada farà una set-
mana de vacances i tornarà a
l’activitat el 27 de desembre.
La plantilla aprofitarà el pa-
rèntesi nadalenc per fer una
minipretemporada i començar
el nou any amb una victòria da-
vant del Ripoll –amb 15 punts–
a domicili el pròxim 8 de gener.
A la jornada següent, el Mont-
cada rebrà el Sant Cugat, amb
22. La primera volta finalitzarà
el dia 22, amb la visita a Sants,
amb 20 punts. SA

el calendari

aquest període nadalenc, el tèc-
nic espera recuperar el migcam-
pista Manolo Salinas, amb una
estrabada muscular a la cama.
De cara a preparar el primer
partit del 2006 –el 8 de gener al
municipal de la Font Freda con-
tra el Palautordera– i no perdre
el ritme de la competició, el Sant
Joan jugarà dos matxs amisto-
sos: el dia 29 contra la UD San-
ta María i el 30 contra el CD
Montcada.
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>> TAEKWONDO. Campionat de Catalunya en combat

Mercedes Amaya guanya la
medalla de bronze en pes gall
sílvia alquézar
redacció

La montcadenca Mercedes
Amaya, del Club Lee Young
Montcada, ha guanyat la meda-
lla de bronze a la categoria de
pes gall –entre 51 i 55 quilos– al
Campionat de Catalunya de
taekwondo en la modalitat de
combat, disputat el 18 de de-
sembre al pavelló de la Mar Be-
lla de Barcelona. L’esportista
local no ha pogut revalidar el
títol aconseguit l’any passat, tot
i que va tenir opcions fins al fi-
nal. “Enguany potser li ha
faltat creure que podia tornar
a pujar al més alt del podi”, ha
dit el director del Lee Young,
José Santiago, qui ha lloat el
gran esforç de la competidora
montcadenca. D’altra banda,
Danae Munch, també de
l’entitat local, va caure elimina-
da en quarts de final a la
categoria de pes minimosca.

Mala sort. La nota negativa és
l’absència de tres participants
que tenien moltes opcions
d’endur-se un metall. Es tracta
de Nordin Maizi, que uns dies
abans del torneig es va trencar
un bessó; José Antonio Gàmez,
que va tenir un accident de

 >>  El director José Santiago amb Pereña, Amaya i Maizi

ARXIU/LEE YOUNG

La UE Montcada acaba tercera
>> ESCACS. Campionat de Catalunya femení per equips

L’equip femení de la Unió Es-
cacs Montcada –format per Ju-
dith Oliva, Eva Zamarreño i
Teresa Muñoz– va aconseguir
la medalla de bronze al Cam-
pionat de Catalunya per equips,
disputat els dies 26 i 27 de no-
vembre a Esplugues de Llobre-
gat. El conjunt local va repetir
l’èxit de l’any passat, un gran
mèrit perquè el nivell va ser
molt alt. Les partides es van ju-
gar al matí i, a la tarda, es va fer
un cicle de conferències sobre
la dona en el món de l’esport.
“Ha estat una experiència molt
enriquidora”, ha dit Oliva.

Trofeu nadalenc. La UE
Montcada va organitzar el 18
de desembre la desena edició del
Torneig de Nadal, que enguany
s’ha adjudicat el montcadenc
Jesús Carrasco, amb 17 punts,
dins del Grup A format per ju-
gadors amb un ELO superior
a 2.000. El vencedor del Grup
B, amb un ELO menor de
1995, ha estat Albert García. El
Grup C, adreçat a majors de 60
anys, va ser per a Josep Solé, que
va acabar segon de la general.
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 >> Judith Oliva, Teresa Muñoz i Eva Zamarreño van ser terceres de Catalunya

FOTOS: UE MONTCADA

El Montcada presentarà
l’equip el 15 de gener

>> CICLISME. Nova temporada
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redacció

en 2 minuts...

�Campus de Nadal del Tennis Reixac

�Cera acaba tretzè a Granollers
Carles Cera segueix fent una excel·lent temporada en el seu
primer any com a sènior. El corredor de la Joventut Atlètica
Montcada va arribar a la tretzena posició al Cros Internacio-
nal de Granollers, disputat l’11 de desembre. El jove de Can
Cuiàs només va ser superat pels atletes kenians i de renom a
nivell català i estatal. De fet, Cera va ser el primer sènior de
primer any que va travessar la meta, amb un temps de 29
minuts i 6 segons en 10 quilòmetres. També van participar
de la JAM el sènior Eric Teruel (77è) i els veterans Ildefonso
Teruel (13è), José Muñoz (38è) i Santos Guillén (44è). SA

El Club de Tennis Reixac organitza entre el 22 de desembre
i el 5 de gener un campus per a infants amb motiu de les
vacances de Nadal. L’entitat oferta activitats en horari de
matí, tarda o  bé tot el dia de 9 a 18h. L’objectiu de la inicia-
tiva és oferir a les famílies la possibilitat que els seus fills
coneguin aquest esport amb preus assequibles. L’Escola de
Tennis del club montcadenc compta amb un centenar de
nois i noies d’entre 4 i 18 anys que practiquen el tennis en la
modalitat d’iniciació, perfeccionament i competició. LR

El Club Ciclista Montcada pre-
sentarà l’equip de la nova tem-
porada el pròxim 15 de gener a
un hotel de la Zona Franca de
Barcelona. El nou bloc, dirigit
un any més per Josep Maria
Tàpies, està format per 12
corredors: els elit Ibon Zugasti
i Jordi Cervantes i els sot-21
Pedro Ferrer, Aleix Fàbregas,
Sergio Tomàs, Ivan Moran,
Enric Bau, Isaac Massegú, Felip
Martí, Pep Murlà i Josep
Barceló. L’objectiu bàsic del
club és fer les funcions d’una
escola de ciclisme, és a dir, for-
mar joves promeses perquè pu-
guin arribar a pertànyer a algun
equip professional. Un exemple
de la temporada passada és Eloi
Tarifa, que ha fitxat pel
Cajarural. Pel que fa a les fites
esportives, la principal novetat
del calendari de curses és la
participació al Cinturó de Ma-
llorca, la prova més important
de l’estat espanyol i, fins i tot,
d’Europa. A més, el club té
previst córrer les voltes i cri-
tèriums de la temporada passa-
da, en què va aconseguir man-
tenir la categoria de Segona Es-
tatal i va fer un bon paper al
Campionat de Catalunya. “Te-

 >> Eloi Tarifa ha fitxat pel Cajarural

nim corredors joves que poden
arribar lluny”, ha dit Tàpies, qui
espera poder repetir i, fins i tot,
millorar els últims èxits de l’entitat,
que presideix Joan Navarra.

Canvi. A partir de la nova tem-
porada, que començarà a prin-
cipi d’any, el Club Ciclista
Montcada serà conegut amb el
nom dels seus dos principals
patrocinadors: Saunier Duval i
Construcciones Alcaraz, una
empresa de Montcada i Reixac
que dóna suport al club des de
fa alguns anys. A banda d’aques-
tes marques, l’entitat també té
d’altres col·laboradors com Co-
ca-Cola, Talleres Gibraltar,
l’Ajuntament de Montcada, La-
boratorios Fardi, Vidal Ar-
madans, Spiuk i Ciberbaiks.

 >> Els primers classificats del Torneig de Nadal amb els directius del club

Jesús Carrasco s’adjudica la desena edició del Torneig de Nadal

El Lee Young també va gua-
nyar altres medalles al Cam-
pionat de Catalunya de taek-
wondo sot-21 en la modalitat
de combat, disputat el 20 de
novembre a Barcelona. Alber-
to Pereña va obtenir el guar-
dó d’or en la categoria de pes
lleuger. D’altra banda, la
júnior Marta Carrillo va acon-
seguir el metall de bronze al
grup de pes minimosca al
torneig català, que va tenir lloc
el 3 de desembre al pavelló
de La Mar Bella de Barcelo-
na. SA

més triomfstrànsit on es va lesionar les cer-
vicals; i Alberto Pereña, que no
va poder competir a causa d’una
gastroentiritis. “Mai ens havia
passat res semblant, sembla
cosa d’un malefici”, ha indicat
Santiago.
El Lee Young reprendrà l’acti-
vitat després de les festes de Na-
dal. La primera cita serà el Cam-
pionat de Catalunya, al mes
d’abril. Després arribarà el tor-
neig estatal, cap al juny, i el gran
esdeveniment del 2006, la pri-
mera edició del Mundial de tèc-
nica, que es farà a Corea.

�Montcada camina amb el Cim i l’IME
El centre excursionista El Cim, amb el suport de l’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure (IME), farà la primera sortida de l’any
del cicle Montcada Camina amb... el 22 de gener, a l’església de Rei-
xac. Aquesta temporada s’han previst 14 excursions per la ciu-
tat i rodalies i el gruix central serà a l’abril, amb quatre sortides.
Els destins són indrets com el Turó de Montcada, el Pou de
glaç, Les Maleses, Can Pomada, Sant Jeroni de la Murtra o la
Font de l’Amigó. Totes les sortides són diürnes a excepció de la
Marxa a peu a Montserrat (6 i 7 de maig). El punt de sortida i
d’arribada, a excepció de la Caminada de Mas Rampinyo (30
d’abril) i la Marxa a Montserrat, seran el carrer Mossèn Joaquim
Castellví, al costat de l’antiga fàbrica de gel. Els interessats  es
poden adreçar a les oficines de l’IME o bé al Cim. SD

ARXIU/CC MONTCADA
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CB MONTCADA B. BÀSQUET> Primera
L’equip es retroba amb la victòria
El CB Montcada B va aconseguir una victòria molt
important contra el Llinars, rival directe per eludir
el descens, per 71-57, en l’últim matx del 2005.
Aquest és el primer triomf del conjunt montcadenc
amb Gregorio Fajardo a la banqueta. El CB Montcada
es troba a la cartozena posició del Grup Primer de
Primera Catalana amb 16 punts en 13 jornades. SA

CAN SANT JOAN-CB ELVIRA CUYÀS.
BÀSQUET> Territorials
Mas Rampinyo s’emporta el derbi
El sènior B femení del CB Elvira Cuyàs va guanyar el
derbi montcadenc a la pista del CEB Can Sant Joan,
que va acabar amb el resultat de 31-48. El partit es va
jugar el 18 de desembre al CEIP El Viver. El conjunt
de Mas Rampinyo és quart del Grup Primer del
Campionat de Catalunya B, amb 21 punts. Per la seva
banda, el Can Sant Joan és penúltim amb 13.  SA

més en 2 minuts UE SANTA MARIA. FUTBOL> 3a Regional

Empat en el derbi vallesà del grup
L’equip femení de l’EF Montcada va empatar a un gol
a casa davant de l’EF Cerdanyola en el darrer matx de
l’any. A la jornada anterior, el conjunt local va perdre
al camp del Sant Andreu per 4-1, però el dia 3 de
desembre va golejar el Bellavista per 8-1. SA

EF MONTCADA. FUTBOL> Segona

El club gestionarà el camp de la Ferreria
L’Ajuntament ha signat un acord amb la Unió Esportiva
Santa Maria mitjançant el qual l’entitat, que juga al camp
de futbol de la Ferreria, s’encarregarà de la gestió del
bar, la neteja i el control d’accés a l’equipament. L’acord,
amb vigència a partir de l’1 de gener de 2006, es va sig-
nar el passat 20 de desembre, entre el president del club,
Ricardo Moya; l’alcalde, César Arrizabalaga (PSC), i el
regidor d’Esports, Juan Parra (PSC), a la foto. “L’entitat
és la que millor coneix el camp i, per tant, ens garanteix
que la gestió serà bona perquè el club s’implicarà”, ha
dit Parra. Per la seva banda, la UE Santa Maria té dos
equips: un sènior, que és segon al Grup Dissetè de Ter-
cera Regional, i un juvenil, a Segona Divisió. El conjunt
amateur segueix imbatut a la categoria. En l’última jor-
nada del 2005, els homes d’Argüelles van vèncer el Parc
a domicili per 1-2.SA

GRUNDIG B. FUTBOL SALA> 1a Nacional B
Tres derrotes consecutives
El Grundig no ha obtingut bons resultats al desembre,
amb tres derrotes consecutives. El conjunt local va
perdre contra el Sabadell per 5-10 a casa, va ensopegar
a la pista del Bla-
nesport per 10-4
i, en l’últim matx
del 2005, va cau-
re amb el Molina
per 5-7. La situa-
ció del Grundig
no és bona, a la
part baixa de la
taula. L’objectiu
de l’equip, for-
mat per jugadors
molt joves, és
mantenir la cate-
goria. SA

AE CAN CUIÀS. FUTBOL SALA> Primera
Millora la classificació amb dos triomfs
L’Associació Esportiva de Can Cuiàs va iniciar el mes
de desembre amb
dues victòries impor-
tants, després d’una
ratxa negativa que va
situar l’equip a la
part baixa de la classi-
ficació. Els triomfs
contra el Millet per
8-3 i a la pista del Ca-
nyamars per 4-5 van
ser una pilota d’oxi-
gen per a la plantilla
que entrena Alfonso
Anés, que li va per-
metre millorar la se-
va posició a la taula i
deixar els llocs de
descens. Malauradament, però, no va poder culminar
la ratxa en l’últim matx de l’any, on va perdre per un
contundent 2-7 contra el Raimi. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

LA SALLE B. HANDBOL> Segona Catalana
El masculí té una bona ratxa
El sènior B masculí ha encadenat una ratxa de dues
victòries conse-
cutives a casa:
contra La Roca
per 26-18 i amb
el Polinyà per
36-35. Per la seva
banda, el femení
és penúltim amb
només un punt.

SÍLVIA ALQUÉZAR

LLUÍS MALDONADO

SÍLVIA ALQUÉZAR

LAURA GRAU

SILVIA DÍAZ

resultats i classificacions
FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 13, 14 i 15
Manacor-Grundig 5-5
Grundig-Gavà 3-1
Perfiles-Grundig 1-3
Equip Pj. Pt.
1 València 15 33
2 Pinseque 15 32
3 Eivissa 15 29
7 Grundig 15 26

Primera B. Grup 1
Jornades 11, 12 i 13
Grundig B-Sabadell5-10
Blanesport-GrundigB10-4
Grundig B-Molina 5-7
Equip Pj. Pt.
1 Figueres 13 33
2 Metacom 13 31
3 Dani 13 28
12 Grundig B 10 10

Primera Terr. Grup 2
Jornades 11, 12 i 13
C. Cuiàs-Millet 8-3
Canyamars-C. Cuiàs4-5
C. Cuiàs-Can Ramis2-7
Equip Pj. Pt.
1 Xocola 13 23
2 Català 12 23
3 Canyamars 13 22
13 Can Cuiàs 13 13

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 13 i 14
Valentine-Mataró 87-79
Alaior-Valentine 75-57
Equip Pj. Pt.
1 Grupotel 14 24
2 Prat 14 23
3 Sant Josep 14 23
7 Valentine 14 21

1a Catalana. Grup 1
Jornades 12 i 13
Mont.B-CN TRS 58-72
MontcadaB-Llinars71-57
Equip Pj. Pt.
1 S. Terrassa 12 23
2 Olesa 13 23
3 CN Terrassa 13 22
14 Montc. B 13 16

Ct. Territorial. Grup 5
Jornades 11 i 12
Montserrat-Elvira 35-50
Elvira-Horta 80-43
Equip Pj. Pt.
1 St. Nicolau 11 20
2 Gracia 12 20
3 Elvira 12 20
4 SESE 12 19

1a Catalana Fem. Grup 2

Jornades 11 i 12
Lluïsos-Valentine 55-48
Valentine-Olot 67-73
Equip Pj. Pt.
1 Banyoles 12 22
2 SESE 12 21
3 Gramenet 12 21
11 Valentine 12 17

3a Catalana Fem. Grup 4
Jornades 11 i 12
Elvira A-Ateneu69-42
Vilatorrada-ElviraA30-36
Equip Pj. Pt.
1 La Garriga 12 24
2 Disseny 11 22
3 Elvira A 12 21
4 Sant Celoni 11 21

Ct. català B Fem. Grup 1
Jornades 11 i 12
Elvira B-St. Ramon53-36
Calella A-St. Joan 62-59
St Joan-Elvira B 31-48
Equip Pj. Pt.
1 CIC 12 24
2 St. Ramon 12 23
3 El Social 12 21
4 Elvira B 11 21
17 C.St. Joan 12 13

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 12, 13 i 14
Montcada-Taradell 1-2
Montcada-L’Escala 0-0
C. Mataró-Montcada 1-1
Montcada-Mollet 0-1
Equip Pj. Pt.
1 Caprabo 14 31
2 Tossa 14 29
3 Taradell 14 27
12 Montcada 14 16

2a Regional. Grup 9
Jornades 12, 13 i 14
Martorelles-St. Joan1-2
St. Joan-Molletense1-1
Mollet-St. Joan 0-3
Equip Pj. Pt.
1 Molletense 14 33
2 Franqueses 13 31
3 Vilanova 14 29
5 Sant Joan 14 26

3a Regional. Grup 17
Jornades 10, 11 i 12
Càstic-Sta. Maria 0-3
Descansa: Sta Maria
Parc-Sta. Maria 1-2
Equip Pj. Pt.
1 Pujadas 11 26
2 Sta. Maria 10 25
3 Gracia 10 18
4 Parc 11 17

2a Divisió Fem. Grup 2

Jornades 8, 9 i 10
EF Mont-Bellavista 8-1
St. Andreu-EF Mont. 4-1
EF Mont-Cerdanyola1-1
Equip Pj. Pt.
1 Manresa 9 25
2 Sant Andreu 9 23
3 Egara 9 19
6 EF Montca. 10 18

HANDBOL

1a Catal. Mas. Grup B
Jornades 9 i 10
Palautor.-SalleA 29-23
Salle A-Barberà 31-19
Equip Pj. Pt.
1 GEIEG 10 17
2 Canonja 10 13
3 Palautordera10 11
4 Salle A 10 10

2a Catalana Mas. Grup B
Jornades 10, 11 i 12
Franqueses-SalleB35-32
Salle B-La Roca 26-18
Salle B-Polinyà36-35
Equip Pj. Pt.
1 Pardinyes 12 22
2 Sabadell 12 21
3 Sant Fost 12 18
9 La Salle B 12 11

1a Catalana Femení
Jornades 8 i 9
Vilamajor-SalleA 20-22
La Salle A-Gavà a.
Equip Pj. Pt.
1 Molins 8 16
2 La Roca 8 14
3 Cornellà 8 10
7 La Salle A 6 5

2a Catalana Femení
Jornades 8 i 9
SalleB-Palautor. 22-32
Canovelles-SalleB16-13
Equip Pj. Pt.
1 St. Quirze 8 16
2 Cardedeu 9 12
3 Palautordera 7 11
10 La Salle B 8 1

ATLETISME

Cros de Granollers

-Sènior masculí
13 Carles Cera
77 Eric Teruel

-Veterà masculí
13 Ildefonso Teruel
38 José Muñoz
44 Santos Guillén
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>> JOCS ESCOLARS. Inauguració de la temporada

La presentació repeteix l’èxit
de participació d’anys anteriors

Premis i diversió

La Unió d’Escacs Montca-
da va celebrar el X Tor-
neig de Nadal el 17 de de-
sembre al pavelló Miquel
Poblet, amb la par-
ticipació d’una quarantena
d’infants. El lliurament de
premis es va fer al final de
la jornada, a càrrec de l’al-

>> ESCACS. Torneig de Nadal

silvia díaz

pla d’en coll
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 >> La desfilada del tots els equips que participen a la lliga va obrir la jornada festiva

La festa va oferir més activitats lúdiques i la visita sorpresa del Pare Noël

SILVIA DÍAZ

 >> Els participants del torneig amb les autoritats

fer una exhibició. A la zo-
na d’atletisme, els més grans
van fer proves atlètiques,
com salt de longitud, amb
la col·laboració de la Joven-
tut Atlètica Montcada
(JAM). A la mitja part, els
infants van rebre la visita
del Pare Noël.

Valoracions. El presi-
dent de l’IME i regidor

>> KARATE.  Campionats de Catalunya

El Club Shi-Khan guanya un total
d’onze medalles en dos tornejos

El club de karate Shi-
Khan va obtenir quatre
medalles al Campionat de
Catalunya cadet i júnior,
celebrat el 3 de desembre
a Vilanova. Rubén Estrella
va obtenir la medalla de
plata i Judith Oliva, Joel
Pérez i Marc Rodríguez,
la de bronze. Tots quatre
júniors participaran a l’en-
trenament de preselecció
(24 de desembre) que or-
ganitza la Federació Ca-
talana de Karate per al
Campionat d’Espanya que
es farà el 22 de gener a
Alcobendas (Madrid). Al

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

calde, César Arrizabalaga
(PSC), el president de l’I-
ME i regidor d’Esports,
Juan Parra (PSC), el presi-
dent del club, Jaume Iz-
quierdo, i el president del
CDEM, Agustín Fuertes.
Els guanyadors van ser Da-
vid Escobar (prebenjamí),
Àlex Castro (benjamí) i
Carla Aguilera (aleví). SD

en 2 minuts...
�

Líder en solitari�

La JAM a Granollers

L’aleví B de l’EF Montcada és líder del grup 32
de Segona Divisió en guanyar el Granollers el
18 de desembre (4-0). L’equip del Vallès Orien-
tal era fins ara el líder del grup, empatat a punts
amb el Montcada. El conjunt local, entrenat per
José Manuel Cano i Víctor Barrera, ha guanyat
els 10 partits disputats fins ara. SD

Una dotzena d’atletes de les categories inferiors de
la JAM va participar l’11 de desembre al Cros In-
ternacional de Granollers. L’equip aleví, format per
Aitor Martín, Adrià Serrano, Lluís García i Aida
Ariza va quedar primer de la seva categoria. SD

SILVIA DÍAZ

d’Esports, Juan Parra
(PSC), ha valorat molt po-
sitivament la festa, desta-
cant “l’alt nivell de parti-
cipació i la il·lusió d’in-
fants i pares”. El president
del CDEM, Agustín
Fuertes, també s’ha mos-
trat satisfet de la presenta-
ció, tot i que “m’hagués
agradat que participessin
més joves de 16 a 18 anys

SHI-KHAN

 >> El grup de karateques que va participar als campionats

�Sagrat Cor solidari
El col·legi Sagrat Cor va lliurar a Càritas de Mont-
cada gairebé 2.000 aliments, recollits en la Jornada
Esportiva i Solidària que el col·legi va organitzar
del 13 al 15 de desembre. A la imatge, partit de
futbol sala del 14 de desembre. SD

SILVIA DÍAZ

Campionat de Catalunya
de Kyus infantil i juvenil,
celebrat el 17 de desembre
a Sant Vicenç de Castellet,
el Shi-Khan va obtenir set
medalles, cinc infantils per
Xavi Sánchez (or), Iván
Villarroel (or), Alejandro
Ronco (plata), Gerard Fer-
nández (plata), Kevin An-
dre (bronze); i dues juve-
nils de bronze per Daniel
Hernández i José Cabrera.
D’altra banda, Joel Pérez
va participar el 17 de de-
sembre a Marsella a una
trobada amistosa contra la
selecció francesa. SD

 >> Salutació de l'alcalde

Centenars de persones van
participar a la festa de pre-
sentació dels Jocs Esportius
Escolars que l’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure
(IME) i el Consell de l’Es-
port de Montcada i Reixac
(CDEM) van organitzar el
17 de desembre al pavelló
Miquel Poblet.
La novetat d’aquest any va
ser l’increment d’activitats
amb un vessant més lúdic,
com jocs de carrer, de tau-
la, inflables i un circuit de
bicicletes amb obstacles.
Una altra novetat va ser
que els  benjamins van
compartir activitats amb
els infants de multiesport.
La jornada va començar
amb la desfilada de tots els
participants i el lliurament
de lots de material a càrrec
de les autoritats muni-
cipals. Els infants de multi-
esport i psicomotricitat van

silvia díaz
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i també dels equips de
korfbal”. Sobre l’orga-
nització, la coordinadora
de l’esport escolar, Susana
Moreno, ha explicat que
“els monitors s’han or-
gantizat molt bé. Es nota
l’experiència, perquè tot
ha sortit de forma més
dinàmica”. La jornada va
finalitzar amb una xoco-
latada per a tothom.

 >> Demostració dels infants que fan psicomotricitat
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viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

AE CAN CUIÀS> Cadet Futbol Sala

De la comarca a Barcelona
L’equip que aquesta temporada entrenen Antonio Siles i
Chipi competiran a la lliga del Consell Escolar Esportiu de
Barcelona i no a la del Vallès Occidental, com era habitual.

AE CAN CUIÀS> Benjamí Futbol Sala

Doble participació
Els més petits de l’AE Can Cuiàs participen en dues
lligues escolars, la de Montcada i Reixac i una de Barce-
lona. Els entrenadors són Rafael López i Jesús de Tapia.

Junts per primer cop a l’institut
L’equip està format per set joves de l’institut i la
majoria fan futbol sala per primer cop al centre.
L’entrenadora és Alicia Vizcaíno.

presentacióequips escolars
AE CAN CUIÀS> Infantil Futbol Sala

A casa tot l’any
L’infantil juga la lliga local de futbol sala i competirà
contra els equips dels instituts de Montcada i Reixac.
Els dos entrenadors són Javier Sarto i Daniel Merino.

IES LA RIBERA> Infantil Futbol Sala

AE CAN CUIÀS> Aleví Futbol Sala

Al gener, comencen a Barcelona
L’aleví disputarà dues lligues escolars, la de
Montcada i Reixac i la de Barcelona. Els entrenadors
són Javier Sarto i Marc Saludes.

AE CAN CUIÀS> Juvenil Futbol Sala

Un dels pocs equips juvenils escolars
L’AE Can Cuiàs ha pogut formar aquest any un
juvenil. Can Cuiàs, però, competeix a Barcelona.
Els entrenadors són Matías Ruiz i Salva Merino.

IES LA RIBERA> Cadet Futbol Sala

Equip de continuïtat
Els més grans de futbol sala a La Ribera són un grup
de joves que repeteixen. El grup disputa la lliga co-
marcal, dirigits per José Luis Carrasco.

FOTOS: JESÚS DE TAPIA I SILVIA DÍAZ

IES LA RIBERA> Cadet Bàsquet

Bon paper a la lliga comarcal
Sílvia Mató i Toni Aguilar dirigeixen un equip mixte,
amb una majoria de jugadors que ja estaven l’any
passat. Disputen la lliga comarcal.

les classificacions
FUTBOL SALA

GRUNDIG MOBILE

Benjamí. Lliga BCN Grup 2. Jornades
8 i 9
Grundig d.
Grundig-Martorell 9-1
Equip Partits Pt.
1 Les Corts Ubae 8 24
2 Grundig 7 18
3 FS Manresa 8 18
4 CF Sagarra 7 15

Aleví. Lliga BCN. Grup 2.
Jornades 10 i 11
Grundig-Palau 19-1
Restaura-Grundig 5-9
Equip Partits Pt.
1 EF Raval 10 28
2 AVV Pomar 10 26
3 FC Barcelona 9 22
4 Grundig 9 22

Intantil. Primera Divisió. Grup 1.
Jornades 10 i 11
Grundig-Gresol 4-5
Cet 10-Grundig 0-7
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 10 30
2 FS Garcia 10 27
3 Les Corts Ubae 9 22
11 Grundig 10 6

Cadet A. Primera Divisió. Grup 1.
Jornades 10 i 11
Grundig-Canet 3-2
Rapid-Grundig 0-4
Equip Partits Pt.
1 Grundig 9 27
2 Les Corts Ubae 10 25
3 FS Garcia 9 24
4 FS Canet 10 20

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 10 i 11
Epic Casino-Grundig 4-3
Grundig-Baganès 4-1
Equip Partits Pt.
1 Epic Casino 8 24
2 CN Sabadell 9 24
3 Grundig 8 15
4 Vall de Tenes 8 15

Juvenil. Lliga Nacional. Grup 6
Jornades 10 i 11
Grundig-Marfil S. Coloma 3-9
Sant Gervasi-Grundig 6-4
Equip Partits Pt.
1 FS Martorell 9 25
2 FS Garcia 10 24
3 FC Barcelona 10 21
7 Grundig 10 15

EF MONTCADA

Infantil. Segona Divisió Grup 3.
Jornades 10 i 11
CN Caldes-EF Montcada6-0
EF Montcada-Sagarra 1-9
Equip Partits Pt.
1 FS Montsant 10 28
2 Les Corts 10 24
3 Sant Josep 10 24
14 EF Montcada 9 3

Juvenil. Segona Divisió B. Grup 2.
Jornades 10 i 11
EF Montcada-Hidra Vallès 3-6
S. Perpètua-EF Montcada 6-2
Equip Partits Pt.
1 E. P. Granollers 9 23
2 Santa Perpètua 9 20
3 Unió Mollet 9 19
8 EF Montcada 9 12

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí. PB Fase Prèvia. Nivell
B. G6. Jorn.9 i 10
CB Montcada-Minguella66-29
Premià-CB Montcada 36-73
Equip Partits Pt.
1 CB Montcada 10 19

2 Arenys Bàsquet 10 16
3 AE Badalonès 8 15
4 AB Premià 10 14

Mini masculí A. PB Fase Prèvia. Nivell
A. Grup 5. Jornades 9 i 10
Lliçà Amunt-CB Montc. 45-46
CB Mont.-St. Gervasi 102-57
Equip Partits Pt.
1 CB Montcada 10 19
2 CB Vic 9 16
3 CB Granollers 10 16
4 Sant Gabriel 10 12

Mini masculí B. PB Prèvia. Nivell B. Grup
13. Jornades 9 i 10
CB Montcada-CB Mollet42-70
E. Pia-CB Montcada 81-52
Equip Partits Pt.
1 CB Mollet 10 18
2 CE Sant Nicolau 9 17
3 E. Pia Sabadell 10 16
5 CB Montcada 10 12

Preinfantil masculí. PB Fase Prèvia. Nivell
C. G8. Jorn. 9 i 10
CB Mont.-Franqueses 54-67
Franqueses-CB Mont. 72-46
Equip Partits Pt.
1 Les Franqueses 8 15
2 AD Ronda 8 13
3 Verge Neus 8 13
4 CB Montcada 8 10

Infantil masculí. PB Fase Prèvia. Nivell
A. Grup 1. Jornades 9 i 10
E. Pia-CB Montcada 65-49
CB Montcada-Hospitalet20-71
Equip Partits Pt.
1 CB L’Hospitalet 10 19
2 E. Pia Sabadell 10 19
3 Ópalo Cerdanyola 10 14
6 CB Montcada 10 10

Infantil femení. PB Fase Prèvia. Nivell B.
Grup 3. Jornades 9 i 10
CB Montcada-Caldes 17-68
S. Quirze-CB Montcada 48-39
Equip Partits Pt.
1 Lliçà d’Amunt 10 19
2 CN Caldes 10 19
3 Sant Quirze 10 13
6 CB Montcada 9 9

Cadet masculí A. CC no sènior. Pre-
ferent G12. Segona Fase. Jornada 1
S. Gervasi-CB Mont. 83-100
Equip Partits Pt.
1 Mataró Bàsquet 1 2
2 CN Terrassa 1 2
3 CB Montcada 1 2
4 CB S. Coloma 1 2

Cadet masculí B. CC no sènior. Grup 1.
Fase Prèvia. Jorn. 12 i 13
JAC Sants-CB Moncada78-56
Hospitalet-CB Montcada63-68
Equip Partits Pt.
1 S. Cornellà 1 2
2 W. Barcelona 12 24
3 Jov. Badalona 12 23
15 CB Montcada 13 15

Júnior masculí A. CC no sènior. Pref. G12.
F. Prèvia. Jornada 1
Tarragona-CB Montcada55-90
Equip Partits Pt.
1 CB Montcada 1 2
2 UE Montgat 1 2
3 Sant Fruitós 1 2
4 Finques Olesa 1 2

Júnior masculí B. CC no sènior. Grup 1.
Fase Prèvia. Jorn. 12 i 13
Granollers-CB Montcada83-92
S. Família- CB Montcada     66-76
Equip Partits Pt.
1 CB Sant Josep 13 26
2 Jov. Badalona 12 24
3 UE Mataró 13 23
14 CB Montcada 13 17

Sots 21 Masculí. CC no sènior. Preferent.
Grup 2. Jornades 12 i 13
Lima Horta-CB Mont. 60-76
CB Montcada-CP Roser80-85
Equip Partits Pt.
1 CP Roser 13 24
2 UE Mataró 13 24
3 CB Montcada 13 23
4 Grup Barna 13 22

CB ELVIRA CUYAS

Mini masculí. PB Fase Prèvia. Nivell C.
Grup 21. Jorn. 9 i 10
E. Cuyas-La Llagosta 63-34
Tabor- Elvira Cuyas 53-63
Equip Partits Pt.
1 Canovelles BC 10 19
2 Elvira Cuyàs 10 19
3 CB Tabor 10 15
4 Lliçà d’Amunt 10 13

Cadet Femení. PB Fase Prèvia. Nivell
B. Grup 2. Jornades 9 i 10
E. Carme-Elvira Cuyas 66-16
Elvira Cuyas-Parets 23-52
Equip Partits Pt.
1 Escola Carme 9 17
2 CB Parets 10 17
3 CEB Sant Jordi 9 16
5 Elvira Cuyas 10 11

Júnior masculí. Territorial BCN. Nivell
B. G1. Jornades 12 i 13
St. Joan M.-E. Cuyas 62-79
Sant Andreu-E. Cuyas 61-60
Equip Partits Pt.
1 Sant Adrià 11 22
2 S. Pere Terrassa 12 22
3 AE Casp 11 22
11 Elvira Cuyas 13 17

Sots 21 Masculí. Territorial BCN. Nivell
B. G1. Jornades 11 i 12
Joan XXIII-Elvira Cuyas 70-45
E. Cuyas-Teià 41-81
Equip Partits Pt.
1 Manyanet Cors 10 19
2 Les Franqueses 10 19
3 Bàsquet Tiana 10 18
8 Elvira Cuyas 10 13

CEB CANT SANT JOAN

Infantil masculí. PB Fase Prèvia. Nivell B.
Grup 1. Jornades 9 i 10
Lliçà Amunt-C St Joan 59-58
Can St Joan-Canovelles48-44
Equip Partits Pt.
1 CB Cardedeu 10 20
2 CB Sant Celoni 10 18
3 CB Mollet 10 14
5 Can Sant Joan 10 13

Cadet Masculí. PB Fase Prèvia. Nivell
A. Grup 1. Jornades 9 i 10
Caldes-Can Sant Joan 78-28
C St J.-Jov. Badalona 17-67
Equip Partits Pt.
1 CB Granollers 10 19
2 Jov. Badalona 10 19
3 Les Franqueses 10 16
6 Can Sant Joan 10 10

Sots 21 masculí. Territorial BCN. Nivell
A1. Grup 1. Jorn. 12 i 13
IPSI- CEB Can St Joan 35-96
Can St Joan-Badalonès 75-55
Equip Partits Pt.
1 Pineda de Mar 13 24
2 ABB Dosa 12 23
3 Ate. Montserrat 12 22
4 Can Sant Joan 12 22

LA SALLE MONTCADA

Cadet femení. PB Fase Prèvia. Nivell
C. Grup 6. Jornades 9 i 10
La Salle-Sant Fost 62-12
La Salle d.
Equip Partits Pt.
1 La Salle 8 15
2 CN Caldes 8 12
3 CB Parets 7 12
4 CB Llinars 8 11

Cadet masculí. PB Fase Prèvia. Nivell
C. Grup 20. Jornades 9 i 10
La Salle-Sant Andreu 52-67
At. Montserrat- La Salle 46-36
Equip Partits Pt.
1 CP Roser 10 20
2 AE Sant Andreu 10 16
3 Bosco Rocafort 9 14
6 La Salle 9 11

Junior femení. CC no sènior. Preferent.

Segona Fase. Grup 11. Jornada 1
Hispano Basket-La Salle45-38
Equip Partits Pt.
1 CN Terrassa 1 2
2 Hispano Bàsket 1 2
3 La Salle 1 1
4 Bàsquet Sama 1 1

FUTBOL

EF MONTCADA

Patufets. Lliga ADEFUBE. Jornades 6
i 7
Sabadell N.-EF Montcada 2-2
Sant Cugat-EF Montcada 10-2

Prebenjamí B. Lliga ADEFUBE.
Jornades 6 i 7
Sabadell-EF Montcada 1-6
PB S. Cugat-EF Montcada 3-3

Prebenjamí A. G5. Jorn.9 i 10
EF Montcada d.
EF Montcada-Granollers1-0
Equip Partits Pt.
1 Lliçà d’Amunt 9 27
2 EC Granollers 8 22
3 EF Montcada 8 21
4 S. Feliu Codines 8 18

Benjamí A. Grup 1. Jorn. 9 i 10
EF Montcada-Juan XXIII7-0
M. Egara-EF Montcada 0-4
Equip Partits Pt.
1 Can Rull 9 25
2 Santa Perpètua 9 24
3 EF Montcada 9 19
4 CF Torelló 9 17

Benjamí B. Segona Divisió Grup 13.
Jornades 9 i 10
Sant Fost-EF Montcada5-4
EF Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 Palau solità 9 23
2 Molletense 8 21
3 Sabadell 8 19
8 EF Montcada 9 10

Aleví A. Primera Divisió Grup 1.
Jornades 11 i 12
EF Montcada-Turó Peira2-2
PB S. Just-EF Montcada 4-0
Equip Partits Pt.
1 PB Collblanc 11 31
2 Fundació Europa 11 25
7 EF Montcada 11 20

Aleví B. Segona Divisió Grup 32.
Jornades 9 i 10
Sant Fost-EF Montcada0-11
EF Montcada-Granollers1-0
Equip Partits Pt.
1 EC Granollers 9 27
2 EF Montcada 9 27
3 UD Lourdes 9 22
4 CD Sentmenat 9 21

Infantil A. Primera Divisió Grup 10.
Jornades 11 i 12
EF Montcada-Lliçà Amunt 2-1
Montornès-EF Montcada4-0
Equip Partits Pt.
1 Montornès 11 25
2 EC Granollers 11 24
3 F. Sánchez Llibre 11 23
6 EF Montcada 11 22

Infantil B. Segona Divisió Grup 12.
Jornades 9 i 10
Barceloneta-EF Montcada 4-1
EF Montcada-Xaloc 2-0
Equip Partits Pt.
1 Barceloneta 8 21
2 Sant Martí 8 19
3 Alzamora 6 18
8 EF Montcada 7 6

Cadet A. Primera Divisió. Grup 5.
Jornades 11 i 12
EF Montcada-Sabadell N. 1-1
Jabac-EF Montcada 1-0
Equip Partits Pt.
1 Mercantil 11 28
2 EF Sabadell 11 28
3 FC Sabadell 11 25
16 EF Montcada 11 4

Cadet B. Segona Divisió. Grup 29.
Jornades 9 i 10
S. Perpètua-EF Montcada 1-3
EF Montcada-Andalucía0-9
Equip Partits Pt.
1 EF Cerdanyola 9 23
3 La Románica 9 22
4 Andalucía 9 22
6 EF Montcada 9 16

Juvenil A. Primera Divisió. Grup 3.
Jornades 11 i 12
Palau-EF Montcada 1-2
EF Montcada-Parets 4-0
Equip Partits Pt.
1 UE Mollet 11 27
2 EF Montcada 11 25
3 Cardedeu 11 23
4 CE Roda de Ter 11 22

Juvenil B. Segona Divisió. Grup 29.
Jornades 9 i 10
EF Montcada-Lourdes 1-0
EF Montcada d.
Equip Partits Pt.
1 CF Montornès 9 21
2 Vallès Atlètic 8 19
3 Sant Celoni 8 19
11 EF Montcada 9 10
15 UD Santa Maria 7 0

UD SANTA MARIA

Juvenil. Segona Divisió. Grup 29.
Jornades 9 i 10
Vallès-Santa Maria 2-0
Santa Maria-La Torreta 3-2
(Vegeu classificació a l’EF Montcada)

HANDBOL

CH LA SALLE MONTCADA

Infantil Femení. Lliga CEVO. Grup 1.
Jornades 6 i 7
Vilamajor-La Salle 15-13
La Salle-Roquerol a.
Equip Partits Pt.
1 Roquerol 6 12
2 Cardedeu 7 10
3 La Garriga 6 6
6 La Salle 5 0

Infantil Masculí A. Fase Prèvia Grup
D. Jornades 7 i 8
La Salle-CE Sant Cugat23-35
OAR Gràcia-La Salle 28-17
Equip Partits Pt.
1 OAR Gràcia 8 14
2 CE Sant Cugat 6 12
3 La Salle 8 8
4 Sant Quirze 6 6

Infantil Masculí B. Fase Prèvia. Grup
B. Jornades 7 i 8
La Salle-Súria 23-21
Balsareny-La Salle 28-9
Equip Partits Pt.
1 Agramunt 7 14
2 Santpedor 6 9
3 Súria 8 9
5 La Salle 7 4

Juvenil A. Lliga Catalana. Fase Prèvia.
Grup C. Jornades 9 i 10
La Salle-Palautordera 33-23
La Salle-Calella 23-22
Equip Partits Pt.
1 La Salle 8 14
2 Palautordera 8 12
3 Mataró 8 9
4 Gavà 8 5

Juvenil B. Segona Catalana. Primera fase.
Grup C. Jornades 8 i 9
Sant Fost-La Salle 27-29
La Salle-Agramunt 28-25
Equip Partits Pt.
1 Les Franqueses 8 13
2 Berga Sistach 8 11
3 E. Pia Granollers 8 10
4 La Salle 8 10

esports
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Cinturó d’or. José Santiago és un dels noms propis del taek-
wondo estatal gràcies a una trajectòria esportiva brillant al cap-
davant de la selecció espanyola i de l’escola que dirigeix a
Montcada i Reixac. Recentment, la Federació Espanyola de
Taekwondo ha guardonat aquest montcadenc de 48 anys com el
millor entrenador nacional del 2004 en la modalitat de tècnica en
reconeixement als nombrosos èxits aconseguits, entre els quals
destaquen diversos podis als Campionats d’Europa. Malgrat “te-
nir ja una edat”, com ell mateix diu, es conserva en plena forma i
és capaç de fer una obertura frontal de cames a primera hora del
matí a temperatura sota zero. Per a Santiago, cinturó negre i
amb 6 dans, el més important són els seus alumnes, que conside-
ra part de la seva família. El seu prestigi ha traspassat fronteres
i en la seva escola té esportistes de tot arreu que s’apropen fins
a Montcada per aprendre d’un dels referents del taekwondo
estatal. De fet, a més d’iniciar els més petits en aquest esport,
també s’ha convertit en mestre de mestres.

“Els títols que m’omplen
són els dels alumnes”

A través del

taekwondo es pot

aprendre a

controlar

la violència

Un dels objectius

del 2006 és el

Mundial de Corea,

on segur que

hi haurà algun

montcadenc

�

mestre de taekwondo

SÍLVIA ALQUÉZAR

� Com ha rebut el títol de
millor tècnic estatal?
La notícia va ser una sorpresa,
perquè fins ara no s’havia pre-
miat mai un entrenador de la
modalitat de tècnica, sempre
s’havien guardonat els de com-
bat. La veritat és que estic molt
content, és una gran satisfacció
que valorin el teu treball.
� Però vostè està acostumat
a rebre guardons.
A nivell personal he rebut altres
premis, però aquest és el més
destacat. En realitat, els trofeus
que més m’omplen
són els que aconse-
gueixen els meus es-
portistes, als que
considero com fills.
Per a mi, el seu be-
nestar és el més im-
portant.
�  Què intenta
transmetre amb el
taekwondo?
A banda dels conei-
xements relacionats
amb l’art marcial,
ensenyo disciplina,
respecte i compa-
nyonia.
�  És un esport
violent?
Tot al contrari! A
través del taekwon-
do i qualsevol art
marcial és pot aprendre a con-
trolar la violència. El respecte
cap als altres comença pel ma-
teix llenguatge, en això sóc molt
estricte.

José SantiagoJosé Santiago

� Què és el taekwondo?
És un art marcial que prové de
Corea i que implica molta dis-
ciplina i una preparació física
completa. La flexibilitat és molt
important, on el 75% del treball
és de cames, amb molts salts i
puntades altes.
� Durant 12 anys com a se-
leccionador estatal, amb quin
moment es quedaria?
El moment més especial va ser
el primer Campionat d’Europa
en què vaig participar, al 1995 a
Sant Petersburg (Rússia).

L’equip espanyol,
format per
taekwondistes de
Montcada, va que-
dar segon perquè li
van robar la meda-
lla d’or.
� Què va passar?
Al final va guanyar
Alemanya, tot i
que vam arribar a
la final amb un
avantatge de 7
punts. Una jugada
política i una re-
unió inesperada
dels jutges a porta
tancada van donar
el triomf als ale-
manys. Va ser una
experiència molt
amarga, però al-

hora molt enriquidora. A par-
tir d’allò, em vaig tornar més
fred. Per sort, ara hi ha més
transparència i això no passa.
� A més de seleccionador, és

mestre de mestres.
De la meva escola han sortit
molts tècnics i, fins i tot, un
àrbitre internacional. A més, la
Federació Espanyola em va en-
carregar l’any passat tres dvd
didàctics adreçats a persones que
preparen els exàmens de pro-
fessors o volen reciclar els seus
coneixements. És el material
oficial de l’Escola Nacional de
Taekwondo. Va ser una feina
molt dura, però els resultats van
pagar la pena.
� I com a director de la seva
escola a Montcada, quins són
els èxits més destacats?
A nivell de resultats esportius,
han sortit molts campions que
han arribat molt lluny. Tinc un
especial record de l’Europeu del
2003, a França, quan tres mont-
cadenques van ser campiones.
� I a nivell de club?
La Federació ha comptat amb
nosaltres en diversos tornejos
de primera línia, com el Mun-
dial júnior de 1997, per fer la
cerimònia inaugural. M’agrada-
ria portar una exhibició
d’aquesta mena a la ciutat. És
espectacular, perquè incloem
acrobàcies de gimnàstica com
mortals, salts i tirabuixons. Una
vegada vam fer una petita
mostra en el 75è aniversari del
CD Montcada i en una recepció
de nens sahrauís.
� Quins són els seus pròxims
objectius?
L’any vinent es farà el primer
Mundial de tècnica a Corea. Si

no hi ha canvis, portaré l’equip
estatal on segurament hi haurà
taekwondistes locals. La meva
il·lusió és que els meus espor-
tistes puguin treure el màxim

d’ells mateixos. En realitat, les
meves fites són les d’ells.
� Què li demanarà als Reis
d’Orient?
Salut i sort.


